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a sluncem prozářené dny
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Vážení spoluobčané,
zima se už pomalu loučí, letos byla velmi mírná, 
děti neměly ani šanci užít si zimních radovánek. 
Tak snad ta příští… My, co se těšíme, kdy vyběhne-
me na zahradu a začneme vysévat a vysazovat vše, 
co nám přijde pod ruku, máme zelenou a můžeme 
začít se zvelebováním zahrad a zahrádek. 

V  letošním roce plánujeme na Peckovsku větší 
investice, které by měly zlepšit život v obcích. Tou 
největší je rekonstrukce a  výstavba komunikace 
k novým domům ve Lhotě u Pecky. 

8. dubna by měla být tato stavba zahájena, před-
pokládaný konec je plánován na listopad letošní-
ho roku. Pro naše městečko je to investice ve výši 
10 mil. korun. Stavbu bude na základě výsledku vý-
běrového řízení realizovat firma PORR a.  s. V  mi-
nulých dnech proběhla schůzka obyvatelů dané lo-
kality s  projektantem stavby, stavebním dozorem, 
zástupci firmy PORR a zástupci obce. Firma sezná-
mila s harmonogramem prací a s některými nutný-
mi omezeními provozu během výstavby. Pro ostatní 
uživatele komunikace, kteří zde nemají nemovitost, 
bude komunikace uzavřena, musí používat hlavní 
silnici do Staňkova. Na tuto akci jsme již několikrát 
žádali o dotaci, ale bohužel jsme finance nezískali, 
i přes to zastupitelé schválili realizaci a financování 
z  rozpočtu Městyse Pecka. S  ohledem na skuteč-
nost, že projekt dosahuje výše 10 mil. Kč, očekávali 
jsme od obyvatelů lokality větší pochopení a vstříc-
nost. Uvědomujeme si, že každá akce nese dočasná 
omezení a nepříjemnosti, ale výsledek by měl lidem 
bydlení a život výrazně zlepšit.

V části Pecky byla v únoru zahájena rekonstruk-
ce rozvodů nízkého napětí ve vlastnictví ČEZ a. s., 
souběžně s  tím přikládáme nový kabel veřejného 
osvětlení. V  současné době je dokončena 1. etapa 
od parkoviště u  hradu přes Poplužní dvůr, ulička 
ke Styblíkovým a zahájena 2. etapa prací v Desate-

ru a okolo hlavní silnice. 3. etapa bude pokračovat 
od poloviny června uličkou u Brzákových, směrem 
k náměstí. Celá tato část bude osazena novými sto-
žáry s LED osvětlením.

Ve Vidonicích letos zahájíme dlouho očekávanou 
přístavbu klubovny. Na základě výběrového řízení 
bude stavbu provádět firma Stavby Pecka s. r. o. za 
cenu 2 956 000 Kč. K užívání by měla být předána 
v listopadu letošního roku, silvestr budou obyvatelé 
Vidonic vítat v nové klubovně. 

V  současné době jsme obdrželi dotaci z  Minis-
terstva kultury ČR, Programu regenerace měst-
ských památkových zón ve výši 450  000 Kč. Tato 
částka bude rozdělena na další etapu oprav zdiva 
jižního paláce hradu Pecka a na opravu rodinného 
domu u náměstí č. p. 42.

V Bělé u Pecky nás letos čeká dokončení výměny 
oken v kulturním domě a v kulturním stánku v Kalu 
se rekonstruuje sociální zařízení. 

Pro děti bychom letos chtěli doplnit Pecičkovu 
pěší stezku o informační a zábavné prvky, aby cesta 
do klidové zóny byla zajímavější a příjemnější.

Nezapomínáme také na projektovou přípravu, 
připravujeme projekty zateplení vily na Žižkově, 
domu s  pečovatelskou službou a  samozřejmě po-
kračují projektové práce na rekonstrukci místní 
komunikace na Žižkově a na projektech zasíťování 
stavebních pozemků ve Lhotě. 

Jako každý rok bych vás chtěla požádat o  po-
moc při sekání a  údržbě veřejných prostranství 
blízko vašich nemovitostí. Není úplně v  našich si-
lách všechny plochy opečovávat, proto se obracíme 
s prosbou na vás, občany a chalupáře. Všem, kteří 
nám pomáhají, děkujeme, vážíme si toho.

Na závěr bych vám chtěla popřát krásné a  pří-
jemné prožití svátků jara.

 Hana Štěrbová

Rok ve znamení investic

úřadúřad
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Již více než dva tisíce let, když přichází čas osla-
vit Zmrtvýchvstání Páně, říkáme s  velkou silou 
tato slova křesťanského pozdravu, která jsou zá-
roveň vyznáním naší víry, která nás provází každý 
den a  udává jasný směr pozemského života a  na-
staví perspektivu života věčného. Jako Kristus vstal 
z mrtvých, tak i my vstaneme s Ním.

Tak jako Kristus přinesl a přináší Mír jako základ-
ní ovoce Zmrtvýchvstání, i my chceme být hlasateli 
Míru – chceme jej přijmout od Spasitele a sdílet jej 
se všemi, zejména s Ukrajinou, uvrhnutou do kruté 
války, kde žijí naši bratři a sestry věřící v Krista.

Vám všem, Milovaní – Mír.
Přeji vám pokoj od Krista, přeji vám také odvahu 

jednat v  souladu s  Kristovým evangeliem, posluš-

nost Božím přikázáním a otevření se Milosrdenství 
Nebeského Otce – protože jen na této cestě může-
me nalézt mír, a to je radost, štěstí, smíření, harmo-
nie a vzájemná láska.

Kéž hluboká a  odevzdaná zkušenost slavnos-
ti Zmrtvýchvstání Páně posílí vaši naději a dá vám 
nový impuls stát se svědky zmrtvýchvstalého Krista 
žijícího mezi námi.

Kéž ve vašich srdcích zavládne Kristův pokoj 
a  vaším prostřednictvím se dotkne srdcí bratří 
a sester žijících v České republice, na Ukrajině a ve 
světě.

S požehnáním a modlitbou
P. Robert Pietrzak, administrátor farnosti Pecka 

Kristus Pán vstal z mrtvých  
– je skutečně vzkříšen!

Zelený čtvrtek
16.00 Pecka

Velký pátek
16.00 Pecka

Bílá sobota
19.00 Pecka

Neděle Zmrtvýchvstání
8.00 Pecka
9.30 Borovnice
10.30 Mostek

Velikonoční pondělí
9.00 Pecka

VELIKONOČNÍ POŘAD 
BOHOSLUŽEB 2024

farafara
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Modré pondělí, Šedivé úterý, Škaredá středa, Zelený 
čtvrtek a Velký pátek. Takhle si budeme letos odpo-
čítávat poslední dny před zahájením turistické se-
zóny na hradě Pecka. Ta začne právě na Velký pátek 
29. března tradičním velikonočním jarmarkem a hlav-
ně příjezdem Kryštofa Haranta a jeho družiny. 

Pak člověk řekne dvakrát švec prťavec a  bude 
léto. Ale celou jarní sezónou nás samozřejmě bude 
provázet dlouhá řada různých akcí. Ještě v dubnu to 
bude společný koncert flétnového souboru Piffe-
raios z Lázní Bělohradu a pěveckého sboru Gambale 
z Příbrami. V pátek 10. května doprovodí akordeo-
nistu Ladislava Horáka na violoncello Petr Nou-
zovský při koncertě Český pohádkář, den na to pak 
rozezní nádvoří hradu koncert legendární kapely 
Oboroh. Svojí hudební troškou přispěje do sezóny 
i  sbory místní mateřské a základní školy. V sobotu 
25. 5. proběhne na hradě vyhlášení výsledků druhé-
ho ročníku Literární soutěže Jiřího Červenky. Sou-
boj hráčské cti a  čertových obrázků přinese červ-
nový turnaj v mariáši a ještě ten samý den se večer 
přeneseme na Divoký západ v představení Vinnetou 
divadelního spolku Tyl ze Slané. Chybět nebudou 
šermíři z Vrchlabí a jejich Šermířská Pecka. Ve čtvr-
tek 13. 6. z amerického New Yorku s trubkou a kape-

lou dorazí rozeznít Pecku 86letý jazzový mág Laco 
Deczi. Hudba veskrze místní pak hradem bude znít 
hned o  víkendu následujícím. Alespoň symbolicky 
se pokusíme navázat na zašlou slávu Harantovských 
slavností historického zpěvu. Pak ještě tradiční fes-
tival hudby a divadla Pecka 2024 a do prázdnin nás 
vyprovodí už také tradičně se svojí pohádkou místní 
divadelní spolek Smajlík.

To bychom měli koncerty a divadla. Během jar-
ních měsíců také dotáhneme výstavu renesančních 
grafik významných Habsburků a numismatickou vý-
stavu. V  expozici samozřejmě nebude chybět loni 
zakoupený a  po letech na Pecku navrácený origi-
nální výtisk cestopisu Kryštofa Haranta.

Na Pecku se vrátí také stavební firma Žižka ze 
Dvora Králové, která bude pokračovat ve stavebních 
opravách jižního křídla hradu. U hradního mostu po-
řád ještě chybí socha Panny Marie, jejíž originál už je 
zrestaurovaný a bude podle něj vznikat kopie, která 
by se na své místo, když všechno půjde, jak má, měla 
vrátit v roce 2025.

Teď nezbývá než dotáhnout do finále poslední 
přípravy a budeme se na vás těšit na viděnou.

Za hrad Pecka
Honza Murdych

Hradní sezona – odstartováno

29. 3. 2024 Otvírání hradu Pecka

27. 4. 2024 Pifferaios a Gambale (koncert)

10. 5. 2024 Český pohádkář - Ladislav Horák + Petr Nouzovský (koncert)

11. 5. 2024 Oboroh (koncert)

31. 5. 2024 Jarní koncert MŠ Pecka

1. 6. 2024 Mariášový turnaj

1. 6. 2024 Vinnetou (divadelní představení DS Slaná)

8. 6. 2024 Šermířská Pecka (REGO Vrchlabí)

13. 6. 2024 Laco Deczi & Cellula New York (koncert)

21.–23. 6. 2024 Hudební pocta Kryštofu Harantovi

28.–29. 6. 2024 Festival hudby a divadla PECKA 2024

30. 6. 2024 Divadlo Smajlík

Přehled akcí 
na hradě Pecka 

hradhrad
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K  vánoční době neodmyslitelně patří i  nádherná 
hudba. V  kostele svatého Bartoloměje na Pecce se 
uskutečnil v pátek 15. prosince neobyčejný koncert. 
Vystoupení sborečků základní a mateřské školy tak 
po 6 letech navázalo na tradici. 

Přípravy na tento pohádkový večer začaly ale 
už o  mnoho dříve. Děti ze sborečků Sedmihlásek 
a  Zvoneček pod vedením Veroniky Zahradníkové 
pravidelně cvičily už od září a s blížícím se koncer-
tem trénovaly své hlásky k  dokonalosti každý den. 
Letošní koncert se nesl v tématu písničky z pohád-
ky Tři oříšky pro Popelku. I výzdoba, kterou si vzaly 
na starost paní učitelky z mateřské školy, byla v po-
hádkovém duchu.

Kostel byl naplněný do posledního místečka a po 
úvodním slově paní starostky a pana faráře už slav-
nostně nastoupily děti. Pásmo zimních a vánočních 
písniček mohlo začít. Zazněly i tematické básničky 
a několik dětí dokonce zpívalo sólo. Celým večerem 
provázela Šárka Kodymová a děti doprovodili Dali-
bor Kapras na trubku, Martina Matoušová na alto-

vou flétnu, Karla Fišerová na housle a Jan Zverec na 
jumbo. Tomáš Stuchlík se pak postaral o to, aby bylo 
všechny děti dobře slyšet. 

Dětem se vystoupení moc podařilo a  za odmě-
nu za tak krásné zpívání dostaly neobyčejný dárek - 
jablíčko s kometou. Posluchače zas potěšilo vánoč-
ní přání schované v pozlaceném oříšku od Popelky. 
Všichni tak odcházeli zpátky do svých domovů obo-
haceni nejen těmito dárky, ale hlavně společným 
zážitkem. 

V sobotu se pak děti ještě zúčastnily slavnostního 
rozsvěcení vánočního stromečku v  Arnoštově, kde 
svým zpěvem doprovodily kapelu Markazíni. Děti si 
mohly za odměnu rozbalit balíček, který našly pod 
stromečkem. 

Nezbývá než poděkovat všem, kteří se na přípra-
vě a  realizaci koncertu podíleli, a  obecnímu úřadu 
za poskytnutí pohoštění. Hlavní dík však patří dě-
tem. Přejeme jim, aby pro ně hudba byla vždycky 
zdrojem radosti. 

Za mateřskou školu Helena Tauchmanová 

Tradice vánočních 
koncertů v kostele 
na Pecce obnovena

Od Vánoc už uplynula nějaká doba, ale u nás ve školce 
stále na tento sváteční čas vzpomínáme. Proto bych 
ráda prostřednictvím Listů Peckovska poděkovala 
všem, kteří nejenom finančně, ale především vlíd-
ným slovem a milým úsměvem podpořili všechny děti 
v naší mateřské školce.

Velký dík patří SDH Bukovina u Pecky, jehož čle-
nové přispěli finančním obnosem na dárky, které děti 
našly pod vánočními stromky v  jednotlivých třídách 
MŠ. Školku také podpořili místní babičky a dědečkové 
z domu s pečovatelskou službou, kteří dětem upekli 
sladké dobroty, ale také jim předali finanční dar. Dále 
mé poděkování míří za hudebním souborem mysli-
veckých trubačů Markazíni, kteří finanční obnos, kte-
rý vybrali v rámci rozsvěcení vánočního stromku v Ar-

noštově, věnovali právě k nám do školky. Peckovskou 
mateřskou školku také podpořili dobrovolní hasiči ze 
Lhoty u Pecky a TJ Harant Pecka, díky nimž budou děti 
svou školku reprezentovat v nových sportovních dre-
sech. 

A závěrem bych ráda poděkovala vám. 
Vám všem, kteří jste si přišli společně s dětmi užít 

vánoční koncert do kostela sv. Bartoloměje. Z  dob-
rovolného vstupného jsme dětem pořídili nové herní 
prvky, které jsme umístili na schodiště MŠ. A proto-
že částka byla opravdu vysoká, tak se na jaře se všemi 
dětmi vydáme na exkurzi do hvězdárny v Jičíně, kde 
budeme poznávat vesmír, hvězdy a  dozvíme se do-
konce i něco ze života hmyzu.

 Veronika Zahradníková

Poděkování

školkaškolka
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• rozdělení dětí do tříd podle věku

• zájmové činnosti dětí – sboreček, cvičení, 
kreslení, tancování

• logopedická prevence, individuální práce 
s dětmi OŠD, PO

• tématické dny, seznamování s pranostikami

• práce s interaktivními pomůckami – Prowise, 
iŠkolička

• sportovní aktivity – zapojení do programu 
Školka v pohybu, neurovývojová stimulace 
(cvičení podle pí. Volemanové), vycházky po 
okolí

• kulturní akce – divadla, koncerty, výlety, 
exkurze...

• environmentální výchova – program 
Mrkvička

• akce pro děti, rodiče i širokou veřejnost

• spolupráce s PPP a SPC Jičín

CO NAŠE MATEŘSKÁ 
ŠKOLA NABÍZÍ

Předškoláci se přišli 
podívat na své 
kamarády v 1. třídě

Dne 15. 2. první třídu navštívili předškoláčci z Mateř-
ské školy v  Pecce. Malí kamarádi ze školky si mohli 
vyzkoušet vyučování se svými většími kamarády, kteří 
již navštěvují školu. Prvňáčci ukázali, co už umí ze čte-
ní, psaní i matematiky. Předškoláčci nezůstali pozadu 
a zapojili se také a byli velmi šikovní. Pojmenovali ob-
rázek, našli první písmenko ve slově, také si započítali 
do deseti a společně se školáky jsme si připomněli, jak 
se správně drží tužka a jak se správně sedí u psaní. Byl 
to takový hodinový průlet čtením, psaním i počítáním. 
Určitě jsme se s předškoláky neviděli naposledy. Bu-
deme se těšit na další setkání.

Lenka Kupková

školkaškolka
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Část prvního dne po pololetním vysvědčení vyu-
žili žáci 8. a 9. třídy k besedě se zástupcem Policie 
ČR nprap. Alešem Brendlem na téma aktivní útočník 
ve škole. 

V úvodní části jsme byli seznámeni s historií ma-
sových útoků u  nás i  ve světě, s  charakteristikou 
a  motivy útočníků, s  místy, kde dochází k  útokům 
nejčastěji. Informace, že s takovým útočníkem nemá 
cenu vyjednávat, protože on prostě přišel zabít co 
největší počet lidí a počítá s tím, že se sám v určitou 
chvíli zastřelí nebo že bude zastřelen někým jiným, 
je dost děsivá. Ten pocit beznaděje… 

Předal nám alespoň teoretický návod, jak se za-
chovat v takové situaci. Tuto teorii pak doplnil v dal-
ší hodině filmovým dokumentem, který komentoval 
a doplňoval. Jak se zachovat v situaci napadení střel-

cem? Postup USB - uteč, schovej se, bojuj - si budou 
jistě všichni pamatovat. 

Zdůraznil také, jak důležitá je prevence a pozor-
né vnímání světa kolem nás. Typické pro aktivní-
ho střelce je totiž to, že svůj útok dlouho dopředu 
plánuje, vyhledává si potřebné informace a mění se 
jeho chování k okolnímu světu. Pro nás jako učitele 
to znamená více a více si všímat také žáků samotář-
ských, zamyšlených a pátrat po tom, co je příčinou 
jejich chování. Nebýt lhostejní.

Zasvěcený výklad a  zajímavá videa, mj. také ze 
zásahu na filozofické fakultě, žáky velmi oslovily 
a byly opravdu přínosné. Snad to nebudeme nikdy 
v praxi potřebovat. Ale jisti si tím být nemůžeme ni-
kde a nikdy.

Lucie Morávková, Libor Stuchlík

Beseda na téma aktivní útočník ve škole

Ve středu 14. 2. si děti mohly celé vyučování užívat 
v maskách. Většinu masek si děti vyrobily o pracov-
ních činnostech. Kdo však chtěl, mohl si přinést mas-
ku z domu. První hodinu si masky zasoutěžily v tělo-
cvičně, kde si vyzkoušely, co zvládnou. Také se nám 
masky představily. Po svačině si všichni započítali ve-
selé masopustní počítání, také si masky zkusily číst 
a ručičku si procvičily na masopustních jednotažkách 
(obrázky jedním tahem), kde obtahovaly fixem jitrnici, 
koláč, koně … Nezůstaly pozadu ani v postřehové hře. 
Protože tento den byl i  valentýnský, vyrobily si děti 
na závěr vyučování malou valentýnku ve tvaru srdce, 
kterou mohly věnovat, komu chtěly. Valentýnsko-
-masopustní učení bylo snad pro všechny zúčastněné 
milé zpestření.

Lenka Kupková

Valentýnsko-masopustní  
projektový den v 1. třídě

školaškola
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Jednou ze  sekcí ministerstva 
obrany ČR je tzv.  POKOS. Co 
tato zkratka znamená? Jedná 
se o přípravu občanů k obraně 
státu. V době míru má za úkol 
zejména vzdělávat. Vzdělává-
ní zahrnuje především zdra-
votnickou přípravu, přípravu 
k civilní obraně, zájmovou čin-
nosti s  technickým a  sportov-
ním zaměřením a další činnosti 
spojené s  branností. Součástí 
vzdělávacích aktivit POKOSu 
je také edukace na  základních 
a středních školách.

V rámci ŠVP v oblasti Člověk 
a jeho svět jsou začleněny také 
prvky přípravy občanů k obra-
ně státu. Cílem je zejména 
vzbudit v  žácích zájem nejen 
o obranu státu, ale také o ochranu fyzického i du-
ševního zdraví, životů, životního prostředí a majet-
ku v  různých rizikových situacích a  mimořádných 
událostech nejen vojenského charakteru.  Ze strany 
základních a  středních škol je o  „Den s  armádou“ 
enormní zájem.

Program byl velmi promyšlený a  přizpůsobe-
ný jednotlivým věkovým kategoriím. Každá aktivita 
měla přesně stanovený časový harmonogram. Žáci 
od  první do  čtvrté třídy se  zúčastnili výcviku psů, 
prohlídky vojenské techniky (sanitka, terénní vůz, 
nákladní vůz) a ve zbývajícím čase obhlédli základní 
prvky první pomoci.

Vojenští psi a jejich psovodi k nám přijeli z Centra 
vojenské kynologie v Chotyni. Toto centrum se za-
měřuje na výcvik psů a psovodů pro Armádu ČR. Žá-
kům byli představeni psi, kteří vyhledávají omamné 
a psychotropní látky, dokážou vyhledat zbraně, být 
nápomocni při  zatčení pachatele a  další. Z  názor-
ných ukázek byli nadšeni úplně všichni. Některé 
prvky cvičení se psy si mohly děti i vyzkoušet.

Uvnitř školy se pak pro vyšší ročníky konala před-
náška o  činnosti Armády ČR, významnosti NATO 
a  připomenutí letošního 25.  výročí ČR v  NATO. 
Přednáška byla interaktivní, vedena mimo jiné také 
formou otázek a  odpovědí, za  které děti dostávaly 
malé upomínkové předměty.

Velmi prakticky vedená a  be-
zesporu důležitá byla zdravově-
da. Lékaři a  sestry z  Agentury 
vojenského zdravotnictví z Hrad-
ce Králové byli neuvěřitelní svojí 
ochotou a  používanými komu-
nikačními prostředky, díky kte-
rým si děti mnohé zapamatovaly. 
Děti byly rozděleny do  menších 
skupinek, kde si každý vyzkoušel 
použití AED přístroje, masáž srd-
ce, spolupracovat a  komunikovat 
s  kamarádem v  krizové situaci 
nebo v  prostoru chodby umístit 
zraněného spolužáka na  lůžko, 
položit ho do stabilizované polo-
hy nebo odnést zraněného z mís-
ta pomocí dalšího kamaráda.

Nechyběla ani přednáška pří-
slušníků z protichemické jednot-

ky, v  rámci které si děti mohly vyzkoušet obleky 
a  prohlédnout pomůcky této jednotky. K  armádě 
neodmyslitelně patří také zbraně. Dva vojáci velmi 
zkušeně hovořili o  používaných zbraních, zodpo-
věděli žákům veškeré otázky a žáci si mohli prak-
ticky pod odborným dozorem nenabité zbraně vy-
zkoušet. 

V rámci Dne s armádou byly vyhlášeny také vý-
sledky soutěže o nejhezčí obrázky s vojenskou té-
matikou. Dětem gratulovali a dárky předali zástupci 
Armády ČR a Ministerstva obrany.

Oceněni byli: Kryštof Machek a  Jiří Plecháč 
(1.třída), Josefína  Murdychová a  Markéta  Vočková 
(2.třída), Tobiáš  Crha a  Matyáš  Svoboda (3. třída), 
Aleš Grafek a Matěj Janata (4. třída), Damián Mašek 
(5. třída), Štěpán Dlouhý (6. třída), Vojtěch Kordula 
(7. třída).

Uspořádat Den s  armádou vyžadovalo velké 
úsilí příslušníků POKOSu, MO ČR, ale také učitelů 
a vedení základní školy. Zajistit totiž akci takových 
rozměrů není práce na pár hodin. Vše muselo být 
promyšleno do posledního detailu a hlavně minuty. 
A jak říkají vojáci a my učitelé se připojujeme: „Kdy-
by měla v dětech zůstat alespoň jedna informace, 
která může v  budoucnu zachránit život, má celá 
akce obří smysl.“

Petra Crhová

Den s armádou
Dlouho očekávaná a plánovaná událost letošního školního roku se uskutečnila v úterý 27. února 2024 u nás 
ve škole. Okolí i vnitřní prostory školy obklopili vojáci, vojenská technika a vybavení, vojenští lékaři a sest-
ry, vojenští psovodi a jejich čtyřnozí parťáci a další vojenští specialisté, kteří pro naše žáky připravili neví-
daně zábavné a vzdělávací dopoledne.

xyzxyzškolaškola
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V úterý 27. 2. do naší školy přijela skupina vojáků 
z Hradce Králové. Přijeli, aby nám ukázali, co správný 
voják umí. Protože být voják není jen střílet z tanku. 
S vojáky jsme strávili celé dopoledne.  

Celý program uvedla přednáška o  tom, co ar-
máda ČR dělá. Např. pomoc složkám IZS při mimo-
řádných situacích. Během přednášky se nás ptali 
na různé otázky. Když někdo odpověděl správně, 
dostal např.: baterku, termo hrnek apod. Po před-
nášce jsme obešli připravená stanoviště. Jedním 
z nich byl psí výcvik, který probíhal na školním hři-
šti. Viděli jsme, jak pes vyhledává výbušniny nebo 
jak zastavuje pachatele. Potom byla zdravověda, na 
které nás zdravotníci naučili, jak zacházet s AED, 
jak poskytnout první pomoc a jak bezpečně trans-
portovat zraněného. Další skupina vojáků nám uká-
zala chemickou přípravu a  výstroj vojáka (masky, 
zbraně, vesty, helmy). Celý program ukončila ukáz-
ka vojenské techniky – Tatra, Toyota Hilux a vojen-
ská sanitka.  

Tato akce se koná jednou za 3 roky a v každém 
kraji jsou vybrány 2 školy. Celá akce se mi moc 
líbila a ostatním jistě také. Nejvíce se mi líbil vý-
cvik psů. Na všech stanovištích jsme si mohli vše 
vyzkoušet.

Den s armádou  
očima dětí

Dnes 27. 2. 2024 nás v ZŠ a MŠ Pecka navštívili vojáci 
ČR, kteří slavili 12. 3. 2024 25 let ČR v Nato.

Přišli nám ukázat, jak to vlastně chodí v armádě.
Byli tam psovodi s pejsky, kteří nám ukázali, jak a na 

co je cvičí, např: pes na výbušniny, pes na omamné lát-
ky, policejní psi. 

Dále tam byla zdravověda, kde jsem se dozvědě-
la spoustu věcí. Jak třeba mám provádět resuscitaci 
a zkontrolovat, jestli je člověk při vědomí a jestli dýchá.

Potom tam byla ukázka vojenské techniky a vý-
zbroje, která se mi moc líbila, protože jsme si mohli 
vyzkoušet, jak jsou těžké zbraně a výzbroj pro vo-
jáky.

Celý den byl super, protože jsme mohli vidět, jak 
to chodí v armádě. Všechno se mi moc líbilo - hlav-
ně ti pejsci, ale také zdravověda a ukázka vojenské 
techniky a výzbroje, kterou potřebují, aby se jim nic 
nestalo. Byl to moc pěkný den.

Vojtěch Kordula, 7. třída

Valentina Hanhur, 6. třída

xyzaxyzaškolaškola
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Ve čtvrtek 1. února 2024 se žáci 4. a 5. třídy zúčastnili 
besedy o kyberšikaně, kterou s dětmi vedl policista ČR 
nprap. Aleš Brendl.

Děti byly seznámeny s nebezpečím, kterému se vy-
stavují, když na internetu komunikují s cizími osobami 
a sdělí jim důvěrné informace, jako je adresa, bydliště 
aj. Beseda byla pro žáky velmi poutavá, povídání bylo 
prokládáno videi skutečných tragických případů, kam 
až může nedostatečně hlídané „brouzdání“ dětí po in-
ternetu dojít. 

Žáci byli obeznámeni se základními pravidly, jak se 
na internetu pohybovat, aby neublížili jiným a ani oni 
se nevědomě nevystavili nebezpečí.

Několik základních pravidel:
1. Vždy respektujte ostatní uživatele – neboli „Nečiň 
druhým, co nechceš, aby činili tobě.“

2. Dobře si rozmyslete, co odesíláte a  kam - od tzv. 
sextování  (zasílání sexuálně laděných fotografií či 
zpráv) až po zasílání citlivých informací o sobě, rodi-
ně, známých.

3. Nakládejte se svým heslem jako s vlastním životem 
- hesla k účtům jsou pro nás asi tak důležitá jako PIN 
kreditní karty, proto bychom si je stejně dobře měli 

chránit. Jejich prostřednictvím se může kdokoliv do-
stat k našim osobním údajům a ty pak zneužít, může 
s účtem manipulovat, zneužít naši virtuální totožnost.

4. Nikdy nikomu neznámému nesdělujte své osobní 
údaje – je lépe vystupovat pod obecnou nic neříkají-
cí přezdívkou, nikde neuvádět své jméno a  příjmení, 
adresu, atd., podle nichž by vás mohl útočník vysto-
povat. Nikomu neznámému nedávejte své fotografie 
či fotografie své rodiny. Útočník by si mohl poskládat 
naše údaje z různých zdrojů sociálních sítí.

Toto je pouze několik základních pravidel při 
„brouzdání“ po internetu.

Žádná stoprocentní ochrana před kyberútoky ne-
existuje, pokud se tedy nehodláme vzdát mobilního 
telefonu nebo internetu.

 Při besedě děti ochotně spolupracovaly, hlásily se, 
tipovaly  (např. věk trestní odpovědnosti), se zájmem 
sledovaly videoukázky. 

 Beseda byla velmi poutavá, zajímavá a určitě si z ní 
děti odnesly mnoho důležitých poznatků, kterými by 
se měly při svém působení na internetu řídit.

Jana Morávková

Bezpečně na internetu

Pondělí 29. 1. bylo pro naše nejmladší žáky 1., 2. a  3. ročníku 
neobvyklé. Nezačínali totiž  výukou ve svých třídách, ale odjeli 
přistaveným autobusem do Jičína. V Masarykově divadle na ně 
čekala pohádka s  mnohoslibným názvem -   Krysáci a  zamilo-
vaný Eda. Ve všech třech třídách proběhla páteční příprava na 
divadelní představení, kde si žáci připomněli postavičky z oblí-
bených večerníčků. Proto se v  divadle mohli dobře soustředit 
na děj. Odehrával se na smetišti u Vizovic, kde měli svůj domov 
Hodan, Hubert, Ludvík, zamilovaný Eda a jejich kamarádi. 

Dětem se zpracování příběhu velmi líbilo, protože herci je 
zaujali svými kostýmy, zpěvem i  tanečním provedením. Záži-
tek z  velkého divadelního prostoru měly děti  umocněný tím, 
že mohly vystoupit na prkna, která znamenají svět, a  vyfotit se 
spolu s herci i s rekvizitami. Většina dětí byla do divadla velmi 
vkusně oblečena, což podtrhlo určitě i celkovou atmosféru a do-
jem z představení. Svědčilo o tom i vzorné chování, za což dětem 
děkujeme a chválíme je.

Jiřina Maglenová

Krysáci a zamilovaný Eda

Dne 20. 2. jsme se s prvňáčky vydali na po-
hádku do mateřské školky. Divadélko mělo 
název Čert a Káča. Bylo to divadlo jednoho 
herce, ten vyprávěl pohádku a  vykreslo-
val atmosféru pomocí loutek, skládacích 
kulis a  netradičních hudebních nástrojů. 
Děti mohly vyslechnout vtipně podanou 
pohádku. Při  představení byly děti vzor-
né, poslouchaly vyprávění a s napětím če-
kaly, jak pohádka dopadne. Ve škole jsme 
si pak vše připomněli, děti si pamatovaly 
vše a divadélku nakreslily ilustraci. Těšíme 
se na další představení.

Lenka Kupková

Pohádkové 
představení Čert 
a Káča

školaškola



Listy Peckovska / březen – květen 2024 11

školaškola



Listy Peckovska / březen – květen 202412

Knihovna Kryštofa Haranta se 
zapojila do tradiční celostátní 
akce „Březen – měsíc čtenářů“, 
který vyhlašuje knihovnická 
organizace SKIP a  účastní se 
jej většina veřejných knihoven 
po celé republice. Březen jako 
měsíc knihy se slaví od roku 
1955. V  knihovnách byl vždy 
věnován knihám a  čtení. Dnes 
knihovny využívají této příle-
žitosti, aby ještě více podpo-
řily význam četby a její přínos ve společnosti. Záro-
veň chtějí propagovat svoji činnost, propojit čtenáře 
a zájem o služby knihovny a pokud možno nabídnout 
opět něco nového, moderního. V  rámci kampaně 
knihovny organizují spoustu akcí a aktivit, ze kterých 
si může vybrat každý.

V  naší  knihovně jsme v  březnu připravili pro 
všechny malé i velké hráče herní odpoledne, pozvali 

k  nám do Pecky paní spiso-
vatelku Annu Langerovou, se 
kterou si děti z mateřské školy 
zkusily vyrobit vlastní knížku. 
Nabídli jsme seniorům sezná-
mení s  elektronickou infor-
mační deskou a  pokračovali 
ve výuce anglického jazyka 
a  Virtuální univerzity třetího 
věku. Pro rodiče s malými dět-
mi jsme připravili další setkání 
v  knihovně v  rámci projektu 

Bookstart – s knížkou do života a pro děti 9. ročníku 
ZŠ jsem uspořádali besedu Média nás mění + tvůrčí 
psaní se spisovatelkou Renatou Šindelářovou.

V březnu byla také ještě poslední možnost zhléd-
nout výstavu fotografky Zuzany Hlušičkové „Zázraky 
přírody“. Věříme, že jste si spolu s námi měsíc knihy/
měsíc čtenářů užili a  využili jste některou z  našich 
nabízených služeb.

Březen  
– měsíc čtenářů

knihovnaknihovna
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Blanka MALÁ
Láska ve špičce italské boty
Brno: Kazda, 2023

Autorka a  hlavní hrdinka 
v jednom se vyznává ze své 
lásky k  Itálii, kde by nejra-
ději zůstala celý život. Jejím 
životem otřese nejen její 
třetí rozvod, ale též přá-
ní, které napsala v  jednom 
venkovském kostelíku na 
papír. Když je vám třiapa-
desát, jste sice úspěšná roz-
hlasová moderátorka, ale 

v osobním životě za sebou máte dva rozvody 
a ani ve třetím manželství se necítíte šťastná, 
k dalším životním změnám už příliš odvahy ne-
máte. I přesto se Blanka jednoho rána probudí, 
najde v  sobě sílu vzdát se pohodlného postu 
manželky, požádá o rozvod a odjede sama na 
dovolenou do Kalábrie. Netuší, že jedno přání, 
které zcela nevinně napsala na lístek v kostelí-
ku v Tropee, se začne den po dni pomalu plnit. 

Táňa KELEOVÁ-VASILKOVÁ
Olívie
Bratislava: Noxi, 2023

Olívie, mladá hrdinka to-
hoto příběhu, miluje hous-
le a  svou rodinu. Touží po 
klidném životě, v  němž by 
se mohla věnovat hudbě 
a  sama sobě. Život je však 
složitý, a  ne vždy se nám 
podaří splnit si své sny. 
Olívie se potácí v  problé-
mech, které ji připravují 
o  úsměv, ale situace, které 
ji hřejí u  srdce, jí dodávají 

víru a sílu pokračovat. A protože osud je nevy-
zpytatelný, připlete se jí do cesty někdo, kdo ji 
zasype laskavostí a pochopením. Olívie a On: 
Olíviin život se krásně naplnil. Kromě milované 
hudby se součástí jejích dnů stala i Sofie, stará 
dáma, kterou si nesmírně zamilovala, a Oliver. 
Ten vstoupil do jejího života nečekaně. A stej-
ně nečekaně ji jeho přítomnost hřeje a těší. Její 
srdce je plné lásky. Tito dva lidé jí usnadňují 
snášet problémy doma, které neberou konce. 
Ale v životě je jen málo věcí snadných. Ztráta 
a  bolest si k  nám pokaždé najdou cestu. Ne-
obcházejí ani Olívii. Jak se s tím vším vyrovná? 
Naštěstí život nejen bere, ale i dává, a tak Olí-
vie na své cestě potkává nové lidi, kteří léčí její 
bolavou duši a vrací jí úsměv na tvář.

Tereza BARTOŠOVÁ
Dceřina kletba
Praha: Motto, 2024

Starý zločin si žádá nové 
oběti. Třetí z řady krimithri-
llerů české autorky, nesou-
cích názvy Erbenových ba-
lad. Poručík Tomáš Vyskočil 
má velký problém. Je blon-
ďatý, rafinovaný a  odhod-
laný pořádně mu zavařit. 
Zatímco se Tomášovo man-
želství ocitá v  ohrožení, je 
uprostřed Příbrami nalezen 
těžce podchlazený opilec, 

který po pár hodinách v nemocnici umírá. Ta-
ková smrt by kriminálku mohla nechat v klidu, 
kdyby se ovšem dotyčný nedávno nezmínil, že 
mu někdo usiluje o život. A tak se Tomáš s ko-
legou Honzou Richterem pouštějí do vyšetřo-
vání zločinu, po jehož vyřešení nikdo netouží

Alex AHNDORIL
Až najdu klíč
Brno: Host, 2023

Úspěšná švédská autorská 
dvojice vstupuje do kri-
minálního žánru s  novým 
pseudonymem a  jiným ty-
pem detektivky. Honosné 
sídlo, lepší rodina plná ta-
jemství a  logické dedukce 
upomínají na detektivky 
klasické anglické školy. Sou-
kromá vyšetřovatelka, Julie 
Starková, přijímá neohláše-

nou návštěvu. Per Günter Mott, který je jed-
ním z majitelů rodinné firmy, se předchozího 
dne zúčastnil schůze správní rady a povečeřel 
na svém panství. Ráno pak v mobilu našel fo-
tografii zkrvaveného svázaného muže s pytlem 
na hlavě. Kvůli výpadkům paměti způsobeným 
velkým množstvím alkoholu ale netuší, jak se 
snímek do telefonu dostal a kdo je na něm. Ze 
strachu o  svoji pověst si chce Julii najmout, 
aby očistila jeho jméno, než se do případu vloží 
policie. Julie požádá svého bývalého manžela 
Sidneyho Mendelsona, který pracuje u  měst-
ské policie, aby jí pomohl. Doufá, že by to 
mohla být šance získat ho zpět. Julie a Sidney 
se vydají do honosného sídla, kde se postupně 
seznamují se členy rodiny Pera Güntera. A jak 
se ukáže, každý z nich má své tajemství. 

Robert GALBRAITH
Černočerné srdce
Praha: Kniha Zlín, 2024

Šestý detektivní případ Cor-
morana Strikea poukazu-
je na temné stránky médií 
a  sociálních sítí. Když do 
detektivní kanceláře vpadne 
rozrušená Edie Ledwellová, 
Robin Ellacottová neví, co si 
o nečekané návštěvě myslet. 
Spoluautorku animovaného 
seriálu Černočerné srdce 
prý neustále pronásledu-

je internetový uživatel s  přezdívkou Anomie. 
Robin usoudí, že jí nemůže nijak pomoct, a vše 
pustí z  hlavy. Za pár týdnů však přijde šok - 
mladou ženu totiž kdosi zavraždil na hřbito-
vě Highgate, kde se celý seriál odehrává. Ro-
bin a  Cormoran Strike se pouštějí do pátrání 
a brzy objeví zcela nové podoby zla.

Wendy DRANFIELD
Příchuť zla
Praha: Kniha Zlín, 2023

Minulost volá. Třetí díl de-
tektivní série s  policistkou 
Madison Harperovou a sou-
kromým detektivem Natem 
Monroem. Madison Harpe-
rová s  pomocí Natea Mon-
roea konečně očistila své 
jméno. Teď musí znovu vy-
budovat svou kariéru a také 
vztah se synem, s  nímž se 
během uvěznění nesměla 
vídat. Hned první den ces-

tou do práce Madison najde havarované auto, 
v něm spoustu krve a opuštěné batole. Vzápětí 
se rozjíždí vyšetřování plné komplikací. Na-
teovi se mezitím ozve otec Jack Connor, což 
nevěstí nic dobrého. Vezme spravedlnost do 
svých rukou, nebo ďábelského kněze přenechá 
s největším sebezapřením policii?.

Jiří BŘEZINA
Na kopci
Praha: Motto, 2023

Detektivní příběh s  mys-
tickou zápletkou. Student-
-novinář a bývalá policistka 
se snaží rozluštit tajemství 
andělského zjevení na Šu-
mavě. V  šumavské vesnici 
Výtoň se roku 2000 stal 
zázrak. Malému děvčátku 
Marii se zjevil anděl. Od té 
doby se zde každoročně 
scházejí věřící a  vystupují 
na kopec, kde se stal zá-

zrak, ke společné modlitbě. Marie zprvu ko-
nala pouť s nimi, promlouvala jako vizionářka. 
Nakonec zmizela do Prahy a odmítá se vracet 
zpět. Výtoň však stále funguje jako poutní mís-
to. I proto se student a budoucí novinář Milan 
rozhodne napsat o  tomto místě a zázračném 
zjevení diplomovou práci. Během bádání však 
objevuje nesrovnalosti, výtoňské zjevení se ně-
čím odlišuje od jiných. Setkání s  bývalou po-
licistkou Helenou, přestěhovanou do Výtoně, 
vyvolá zvrat v  Milanově bádání. Bylo setkání 
Marie s andělem opravdu zázrakem, anebo jde 
o promlčený zločin?

Claire DOUGLES
Záhada domku číslo devět
Praha: Motto, 2023

Detektivní román se ode-
hrává na anglickém venko-
vě, kam se hlavní hrdinka 
přestěhuje do domku po 
babičce. Byl to pro ni spl-
něný sen až do chvíle, než 
na zahrádce objeví ostatky 
lidských těl a  začne pátrat 
v  minulosti. Když se Saffy 
nastěhuje do domku po 
babičce a  pustí se do sta-

vebních úprav, to poslední, co čeká, je hrůzný 
nález dvou těl pohřbených na zahradě. Ležela 
tam víc než třicet let. Policie zahájí vyšetřo-
vání vraždy a  požádá o  rozhovor s  babičkou. 
Ta však trpí demencí a  žije v  pečovatelském 
domě. Spolu se střípky vzpomínek, které se jí 
vynořují, v Saffy narůstá strach, že domek ně-
kdo sleduje. Co se tam kdysi přihodilo a jakou 
roli v  tom hrála babička? Ocitla se Saffy nyní 
v nebezpečí? 

Daniel POLMAN
Holka statečná
Praha: Euromedia Group, 2023

Neuvěřitelný příběh sta-
tečné ženy Blanky Čílové, 
která se v  mládí zapojila 
do protikomunistického 
odboje, založený na au-
tentických rozhovorech 
a  archivních materiálech. 
S  manželem Zdeňkem pa-
třila k novopacké odbojové 
skupině. Roku 1949 byla 
celá skupina zatčena, man-
žel uvězněn a  Blanka se 

stává samoživitelkou. 

Autor příspěvku: Lenka Knapová

Nové knihy v knihovně

knihovnaknihovna
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Po lednovém Sportovním plese se členové TJ Harant 
Pecka a OK Reco Sport Pecka zapojili nejen do spor-
tovních, ale i kulturně společenských akcí. Úspěšně si 
vedli na tradičním Běhu na historických lyžích, který 
připravili pořadatelé z koupaliště. Absolutním vítězem 
se stal člen TJ Pavel Holeš a mezi ženami zvítězila Ve-
ronika Zahradníková. Organizátorům se podařilo při 
nepřízni počasí dovézt sníh alespoň na padesát metrů 
trati a po celou dobu závodů vládla velice příjemná at-
mosféra.

Další tradiční akcí byl o  týden později Peckovský 
masopust. Již v pátek před ním se sešli dobrovolníci 
při pomoci na „venkovské zabíjačce“ a  vyrobili řadu 
pochoutek. V  sobotu 10. února Spolek Bezdružic ve 
spolupráci se sportovci, mateřskou školou a  dalšími 
nadšenci připravili masopustní veselí a průvod, který 
prošel obcí, včetně několika „občerstvovacích stanic“ 

na trase, za účasti více jak dvou set osob. Tentokrát 
průvod skončil v  podhradí a  odsud se zájemci ještě 
přesunuli do společenského sálu nad požární zbrojni-
cí, kde pokračovali v dobré náladě.

Nyní členové OK Reco Sport a TJ Harant Pecka již 
připravují vše na obnovené slavnostní vyhlášení Spor-
tovce Pecky za rok 2023. To se uskuteční pod zášti-
tou Městyse Pecka ve středu 27. března od 18 hodin 
ve společenském sále a ceny převezmou vítězové ka-
tegorií sportovec do 18 let, dospělý sportovec, spor-
tovní kolektiv a  sportovní osobnost. Pozváni budou 
všichni nominovaní a garantem akce bude významná 
sportovní osobnost. Letos jím bude pan Aleš Suk, vel-
ký sportovec a trenér řady našich olympioniků a me-
dailistů v čele s Evou Samkovou, Michalem Krčmářem, 
Karolínou Erbanovou nebo Lucií Charvátovou.

 Text a foto: Pavel Vydra 

Akce začátku roku 2024 se vydařily



Listy Peckovska / březen – květen 2024 15

V úterý 27. února se v sále nad požární zbrojnicí sešla 
téměř padesátka zájemců, aby se zúčastnila křtu kni-
hy „Autogramy s příběhem“. Knihy, která obsahuje 184 
stran a více jak sto padesát fotografií a obrázků. Vel-
kým zpestřením a obohacením akce byla přítomnost 
pěti zajímavých osobností, o nichž je v knize zmín-
ka. Nejvýraznější postavou byla atletická legenda Ja-
roslava Jehličková, účastnice dvou olympijských her 
(Mexico 1968, Berlín 1972) a mistryně Evropy z roku 
1969 z Athén. Při tomto vítězství v běhu na 1 500 me-
trů vytvořila světový rekord, který držela skoro dva 
roky. V průběhu setkání byl promítnut z tohoto finá-
le krátký dobový dokument. Druhou ženou byla Olga 
Roučková, čtyřnásobná účastnice Rally Paříž - Dakar. 
Je první Češkou, která Dakar dokončila. Je rovněž 
mistryní Evropy v  enduru motocyklových čtyřkolek 
a také v extrémním běhu Spartan Race. Další host - 
Jindřich Štolfa - je desetinásobným mistrem repub-
liky v  automobilových rallye. Byl členem továrního 
týmu Škoda, odstartoval do čtyř soutěží mistrovství 

světa a desítek soutěží mistrovství Evropy. Na setká-
ní byl i se svým spolujezdcem Zdeňkem Hawlem, se 
kterým odjel více jak sto společných soutěží. Pětici 
hostů doplnil pětinásobný mistr Evropy v autokrosu 
a držitel pěti Zlatých volantů Václav Fejfar. Ten je zá-
roveň druhý v historických tabulkách počtu vítězství 
v závodech mistrovství Evropy, když jich má na svém 
kontě čtyřicet sedm.

Bylo mi potěšením jako autorovi knihy, vedle její-
ho představení, vést se zmiňovanými rozhovor a při-
blížit tak publiku jejich nejen sportovní úspěchy. Po 
oficiální části se v  sále vytvořily zajímavé hloučky 
diskutujících, v  nichž si často povídali lidé, kteří se 
viděli poprvé v životě. A samozřejmě ti, co si knihu 
zakoupili, do ní získali velmi cenné podpisy. Podě-
kování patří všem zúčastněným, pozvaným osobnos-
tem i členům TJ Harant Pecka a OK Reco Sport, kteří 
se na realizaci akce podíleli.

 Pavel Vydra
Foto: Lenka Knapová, Markéta Novotná

Kniha „Autogramy s příběhem“  
uvedena v život
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Je jich sedm a už několik let se jednou, dvakrát i třikrát 
do roka sjíždějí z různých koutů republiky do Arnošto-
va, aby svým vystoupením potěšili posluchače v tomto 
kraji. Trubači Markazíni se dali dohromady v roce 2006 
při studiu na Lesnické a dřevařské fakultě Mendelovy 
univerzity v Brně, jejich kořeny ale sahají až na Střed-
ní lesnickou školu v Trutnově, kde se několik z nich 
věnovalo mysliveckému troubení. Zásadním byl pro 
Trubačský soubor Markazíni – jak se oficiálně jmenu-
jí – právě rok 2006, kdy začali spolupracovat s Dali-
borem Kaprasem. Rozšířili svůj repertoár z loveckých 
fanfár i na dechovku, koledy, populární písně, a časem 
dokonce i o vlastní hity jako například „Kůrovec song 
– Brouka hledej“, „Dřevařskou“ nebo píseň „Voda“, kte-
ré můžete zhlédnout na jejich YouTube kanálu. S kon-
cem loňského roku představili písně „Když je ti ouvej“ 
a  „Dobrovolně“, které napsali a  nazpívali herci Jaro-
slav Satoranský a Miloň Čepelka. Vydali i několik CD, 
například „Vánoční koledy“ nebo album „Kdo to funí 
ve křoví“, na kterém spolupracovali s řadou známých 
zpěváků.

Loveckou hudbu jste mohli slyšet naposledy 5. lis-
topadu 2023 v  peckovském kostele, kde Markazíni 
za doprovodu pěveckého sboru Carmina alta troubi-
li Hubertskou mši, pořádanou ve spolupráci s Mysli-
veckým spolkem Pecka. Následoval 16. prosinec, kdy 
Markazíni troubili na Arnoštově vánoční koledy. Bylo 

to již potřetí, co se u arnoštovského vánočního stro-
mu v sobotu před Vánocemi rozezněly trubky, lesnice, 
tuba a znělé hlasy Radima Krále, Petra Ježka a tento-
krát i „malého“ Jonáše Krále. Kouzelným obohacením 
koncertu byla účast dětí z peckovských sborečků Zvo-
nečku a Sedmihlásku, které svým zpěvem Markazíny 
doprovodily. K  poslechu se podával svařák a  teplý 
džus a bylo možné ochutnat i pár kousků cukroví. Po 
skončení koncertu čekal na děti pod vánočním stro-
mem malý dárek. To byl rok 2023.

V  sobotu 29. června 2024 se bude konat Arnoš-
tovské vytrubování, kde Markazíni zahrají populární 
písně, především z repertoáru pánů Suchého a Šlitra, 
ale i swingové evergreeny nebo dechovku a představí 
i  něco z  vlastní tvorby. Výtěžek z  akce bude již tra-
dičně věnován na zvelebení Arnoštova. V roce 2015 se 
díky darům posluchačů podařilo ve spolupráci s obcí 
opravit hasičskou zbrojnici. V  roce 2020 se díky vy-
braným prostředkům zabydlel u  hasičské zbrojnice 
svatý Florián, dřevěná socha patrona hasičů, a výtěžek 
z vytrubování v roce 2022 posloužil k dovybavení dět-
ského hřiště. Všem posluchačům patří vřelé poděko-
vání za jejich přízeň a štědrost a velký dík patří i všem 
dobrovolníkům, díky kterým bývá každé vystoupení 
Markazínů na Arnoštově přátelským sousedským se-
tkáním nad sklenkou či táckem něčeho dobrého.

Marta Urbanová

Trubači Markazíni 
v Arnoštově

Markazíni na Arnoštově v  říjnu 2023 při natáčení videoklipu 
k písni „Když je ti ouvej“ ( foto Michal Uhlíř)
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Malinká vílička si jednoho dne usmyslela, že pro 
sebe najde lepší domov, než byl její konvalinkový 
hájek. Nejprve koukala, jak bydlí ostatní víly a skřít-
kové. Že ale žádný z nich neměl víc než volnou ob-
lohu nad hlavou, nemohla u nich najít žádnou radu. 
Jakýpak příbytek? Vždyť víle stačí k životu jen ranní 
rosa a  čapka ze žaludu a  více ničeho nepotřebuje. 
Malinká vílička z konvalinkového háje ale věděla své. 
Když pršelo, byla jí zima, a když pálilo slunce, v há-
ječku se nebylo kde skrýt a ona chuděra měla často 
rýmu a často úpal. 

Ptala se tedy zvířátek, jak bydlí. Pavouk jí ukazo-
val své sítě, po kterých se šplhá, a hedvábný tunýlek, 
ve kterém se ukrývá. Šneci jí hrdě ukazovali své pře-
nosné schránky, pevné a nerozbitné, kde se mohou 
vlastním slizem zavíčkovat a  přečkat třeba i  zimu. 
Mravenci jí hrdě ukazovali svůj hrad plný chodeb, 
který má vlastní větrání a zateplení. U myšek a zají-
ců si prohlédla nory, viděla hnízda ptáků a v potoce 
rybí skrýše pod kameny. Ptala se pana chrostíka, jak 
se míchá cement na zdi, ptala se paní rákosníkové, 
jak ušít pohodlné hnízdo ze skládaného rákosí, ptala 
se včel, jak se staví plástve.

Široko daleko ale nejkrásnější jí připadal příby-
tek, který viděla na palouku na kraji lesa, kde bydleli 
lidé. Byla to hájovna, ve které žil řemeslník se svojí 
ženou a  malým dítětem. Příbytek to byl pane po-
řádný. Na kamenné podezdívce byly sroubené trá-
my a nahoře vyplétaná střecha s mechem. V  tako-
vém příbytku slunce nepálilo a déšť nechladil, dalo 
se tam pohodlně sedět za trámem, ve dne tam bylo 
příjemné přítmí a  v noci zase měkké světlo lampy. 
Když bylo zima, v krbišti se zatopilo, a když bylo vel-
ké vedro, otevřela se okna a vánek chladil sednici. 

I tak se stalo, že víla zvolila sobě za příbytek síd-
lo lidské. Nejprve na lidi hleděla s  nezájmem, spíše 
překvapena, proč se jen tolik lopotí a  kolik rámusu 
u  toho nadělají. Schovávala se po chalupě, kde se 
dalo, i po různých plotech a  stodolách hopkala, jen 
aby ji nebylo vidět. Časem se naučila, že když není 
vidět, krásně se může koukat. A koukala. Ti lidé, co 
v chalupě bydleli, byli řemesla kamenického. Každé 

ráno sobě nakopávali kámen. Chodili na kopaninu, 
kde hlíny nebylo a  obnažená skála se bělela kame-
nem. Tam potom až do vrcholu slunce do skály ko-
pali a bili, až země úpěla. Úpěla a vydávala kusy skály 
a jednotlivé kameny. Ty potom oba lidé nosili, vozili 
a tahali k chalupě, kde se do nich hned s kladivy a se 
špičáky pustili, až kámen odletoval a  prášilo se na 
všechny strany. Z kamene vysekávali tu haklíky pro 
stavbu zdí, tu koryta a žlaby, někdy i mísy a podstav-
ce, jak jim kámen dovolil. Vždycky jednou za čas si 
některý z lidí dal nějaký ten kámen stranou, s láskou 
si ho po nějaký čas prohlížel a  potom do něj dlou-
ho sekal, až vysekal v kameni podobu něčeho živé-
ho. Rostliny, zvířete, člověka, boha či bohyně. Taková 
práce se malé víle moc líbila, snažila se být co nejblí-
že, aby si dobře sochařskou práci prohlédla, a moc ji 
bavilo vymýšlet, co která socha představuje.

Tak se stalo, že jednou byla neopatrná a necha-
la se spatřit. Člověk, na kterého se dívala, se klepl 
kladivem do prstu, zaklel a  krvácející přiskočil ke 
své brašně, kde hledal flastr nebo meducínu. Drob-
ná víla tam zrovna zkoumala drobounké železné 
nástroje na detaily. Jen tak tak, že zaplula za lah-
vičku s jakýmsi lékem, když ten člověk brašnu ote-
vřel. Jenže ji ihned uviděl, jak se culí, napůl skrytá 
za skleněnou lahvičkou. Víla měla velký strach, že ji 
člověk bude chytat. Ten ale strnul a hleděl na ni vše-
cek okouzlen. Pak vstal a  jako by už necítil bolest, 
začal hledat nějaký kámen. Když se zdálo, že našel 
ten správný, vzal z brašny drobné nářadí a začal se-
kat. Víla se vysoukala ven z  brašny a  chtěla prch-
nout, co to ale nespatřila? Ten člověk do kamene 
sekal ji, jak se skrývá za lahvičkou. Celá zvědavá se 
přiblížila a spatřila svou podobu v kameni. Náhle si 
pomyslela, že to by byl ten pravý příbytek jen pro 
ni. Najednou nástroj zazvonil o železo, ten zvuk ví-
lou projel jako příjemné chvění, ona se v tom chvě-
ní vtiskla do kamene. Lahvička, kterou člověk sekal 
do kamene, upadla a místo ní se objevila zkamenělá 
mušle. A nad ní se v kameni vypíná její duše, malá 
víla ve svém příbytku.

Autor: Adam Kadmon

Příběhy a pohádky Magion 6

Kde se vzala Duše Mušle?

pohádkapohádka
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Na stole pod novinama ležel letáček naší cestovní kan-
celáře. Uvítací snídaně v horské hospodě. Tam musím jít. 

„Ukaž, Mečjáre?“ vytrhne mi strejda leták z ruky. 
„Pojedem na tu snídani?“ 
„Nikam, budeš hlídat Vítečka. Po obědě se vystřídáme 

a půjdeš lyžovat. Hlásili, že bude hnusně a mlha. Ještě 
bych musel na sjezdovce hlídat tebe.“

„To je fakt, počasí je na nic,“ přikyvuje bratránek a lá-
duje do sebe už třetí mandarinku. Strká si ji do pusy úplně 
celou. Prase.

Nechápu, že nedostane kopřivku. Já bych ji měl hned. 
Jsem pěkně nasupenej. Ráno prostě uteču. Na té snídani 
budou určitě krásný roštěnky. Hostesky v krátkých bun-
dičkách. To si nemůžu nechat ujít a navíc se chci zeptat, 
kde se tu chodí na diskotéky. Tady občanky nekontrolujou. 
Snad. Je mi dvanáct a vypadám na dvanáct, ale risknout 
to s bratránkem můžu. V Itálii na letní dovolené jsme taky 
byli na diskotéce. Sice jen pár minut, než nás vyhodili, ale 
i tak to bylo hustý. Hrozně mě tam fascinovala kráska, 
která tančila přímo na baru. Měla svítivě stříbrné miniša-
ty na ramínka. Bujný dekolt, deseticentimetrové podpatky 
a dlouhé rozpuštěné světlé vlasy.

Já z ní viděl hlavně zadeček a štíhlé nohy. Často na ni 
před spaním myslím. První opravdová žena, která se mnou 
zamávala. S bratránkem víc. Dokonce se přiznal, že by na 
ni neměl. Což se divím, když se vždycky chvástá, jakej je 
mistr světa. Jo, amoleta.

Ráno koukám z okna a opět mlha. Nenápadně jsem se 
vytratil. Jsou tu dvě koupelny, takže se dalo lehce projít. 
Zkouším všechny lanovky, ale žádná nevede k vysněnému 
cíli. Už jsem to chtěl vzdát a vrátit se na hotel. Rozjel jsem 
se na poslední úplně vzadu areálu. Půl jedenácté, snad 
tam ty krásky ještě budou. Blížím se lanovkou stále výš 
a výš. Z mlhy se vynořila horská chaloupka s rozsáhlou 
terasou. S radostí sjíždím k chalupě, sundám lyže a vrhám 
se dovnitř. U baru stála partička pěti kluků, jinak nikdo. 
Za krbem byl malý salonek. Má fantazie mě nezklamala, 
hostesky byly ve skutečnosti ještě hezčí. Hubené, dlouho-
vlasé černovlásky v krátkých, vypasovaných oranžových 
bundičkách, černých legínách a rozkošných sněhulích.

Dodal jsem si odvahy a zeptal se, kam se tu chodí za 
zábavou. „To chtěl vědět bratránek,“ blekotám rychle. Na 
osmnáct rozhodně nevypadám. Ještě by ty princezny kvů-
li mně zavřely. Ta menší a hezčí mi napsala adresu. Dis-
kotéky, ne svoji. Bohužel. Snad Anička bratránka pustí, 
aby mi mohl ukázat, jak se paří v Alpách. Podívám se na 
vyjedený švédský stůl. Zbyl tu jen čaj, svařené víno a su-
šenky. Hned jsem si jich několik strčil do kapsy. Byly to 
ty karamelové, co si kupuje teta ke kávě. Každá zvlášť 
zabalená. Nalil jsem si čaj. Chutnal výborně. Aha, to ne-

byl čaj, ale punč s alkoholem. Neodolal jsem a z obřího 
hrnce si dolil poslední zbytek. Když už jsem byl v ráži, 
ochutnal jsem i  svařené vychladlé víno. Holky už ode-
šly, nikdo mě nehlídal. S veselou náladou jsem se vymotal 
do mlhy. Bylo mi příjemné teplo, hlavu jsem měl lehkou 
a úplně prázdnou. Jestli já nejsem ožralej. Kde je vlastně 
sjezdovka? Rozhlížím se kolem. Ale co, pojedu rovnou za 
nosem. Po dvou stech jsem si uvědomil, že na sjezdovce vů-
bec nejsem. Lanovka sice byla nade mnou, ale pode mnou 
zakrslé stromky a vysoké závěje. Ohlédl jsem se za sebe. 
Přeci nebudu takovej strmej kus šlapat nahoru. Sundám si 
lyže a sejdu pod lanovkou. Docela to šlo. Byl jsem omámený 
punčem, všechno mi bylo jedno. Terén byl ale čím dál tím 
víc obtížnější. Bylo mi vedro a špatně se mi dýchalo. Po pár 
těžkých krocích jsem musel zastavovat. Dostával jsem se 
k sobě. Sakra. Vždyť ani nevím, kam šlapu. Můžu se pro-
padnout, kdo ví kam. Začal jsem panikařit. Lanovka jezdi-
la prázdná. Kdo by taky lyžoval, když není na krok vidět 
a  byla doba oběda. To nemůžu nikdy sejít. Opírám se o lyže 
a nejraději bych se svalil na záda a odpočinul si. Vždyť si 
můžu zlámat lyže i nohy. Mobil jsem si naschvál nechal 
na hotelu, aby mě teta nekontrolovala. Nevydržel jsem to 
a lehnul si do sněhu. „Uf, ach, já tu snad zahynu,“ úpím. 

Asi za hodinu, pomalu, s přestávkama jsem se došoural 
do bezpečí na sjezdovku. Vysíleně jsem si na pevné rovině 
nazul lyže. 

Chci co nejrychleji na hotel. Vzal jsem to zkratkou. Ne-
byl to nejlepší nápad. Za hotelem byl prudkej malej kopeček 
a pod ním metrová závěj. Zahučel jsem do ní jak širokej 
a dlouhej. Nemohl jsem se vůbec vyhrabat. Už jsem si my-
slel, že si ublížím. Lyže se mi ani nevypnuly. S posledních 
sil jsem se zmátořil. Pro jistotu jsem šel pěšky k lyžárně 
a rychle na pokoj. Spletl jsem si dveře. Otevřel mi holohla-
vý chlápek ve středních letech ve vlněném svetru.

„Pardon, “ blekotal jsem.
V apartmánu už na mě všichni čekali.
„Kde se couráš v takové mlze?“ udeřila na mě teta.
„Já… hledal ten bar, pak jsem se ožral a vjel mimo sjez-

dovku, tak jsem musel pěšky, pak jsem taky spadnul před 
lyžárnou a spletl si pokoj,“ řekl jsem jedním dechem.

Na to, abych si něco vymýšlel, jsem byl příliš malátný.
Teta se zhroutila do křesla.
„Pane bože, to se mi snad zdá. Dvanáctiletý dítě uteče, 

opije se a málem zahyne. Okamžitě volám tvojí mámě. O ta-
kového haranta se starat nebudu,“ chytala se za hlavu.

„Neměl u sebe ani mobil,“ přisadil si bratránek a můj 
telefon svíral v ruce.

„Co se děje?“ ptal se strejda.
„Nemám na to nervy. Od začátku dovolený samá katas-

trofa,“ bědovala teta.

Zápisky z propisky Kryštofa K. 
díl třetí 

pohádkapohádka
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Bratránek pohotově všechno s neskrývaným potěše-
ním převyprávěl.

„Hele mladej, to si přehnal. Seberu ti skipas a bude to,“ 
řekl strejda překvapivě klidným hlasem.

Zbledl jsem.
To ne! „Prosím, už budu hodný,“ úpěl jsem.
„Nebudu o tom diskutovat, naval ho sem. Nepůjdeš sám 

ani na krok a budeš se starat o Vítečka.“
Tohle je nejhorší den mého života. Měl jsem v těch zá-

vějích raději umřít. Měli by být snad rádi, že jsem se v po-
řádku vrátil.

Doufám, že strejda měl jen afekt. Přeci mi nezkazí vy-
toužené prázdniny.

Pokračování příště. 
Napsala Alena Nedomová

Předchozí díly najdete v podzimním a zimním čísle 
2023 na stránkách Městyse Pecka nebo v tištěné podobě 
v Knihovně Kryštofa Haranta.

První akcí připravenou pro děti v novém roce v Bělé 
u  Pecky byl již tradiční Dětský karneval pořádaný 
místními hasiči. Připravili ho na sobotu 2. března. Před 
třetí hodinou odpolední se začal plnit nazdobený sál 
kulturního domu dětmi od útlého věku až po mladší 
školáky v doprovodu rodičů. U mnohých se odhalilo 
nápadité namaskování hned, jakmile odložily svrchní 
oděv, u  některých doprovod ještě potom dolaďoval 
některé detaily. Pořadatelé napočítali, že bylo přítom-
no celkem 20 dětí. Parket patřil po celou dobu beruš-
kám, motýlím vílám, princeznám, mimoňům, byla tam 
baletka, indiánka, skřítek a další. Sálem se nesla tlu-
mená reprodukovaná hudba přehlušovaná dětskými 
hlasy, jak se ony vžívaly do plnění pro ně připravených 
her a soutěží. Bylo to např. lovení rybiček, stavění ko-
mínů z  kostek, házení karet do klobouku, probíhání 

mezi kužely, nošení vajíček na lžíci atd. Po zdárném 
absolvování úkolu každé děcko dostalo sladkou od-
měnu. Po ukončení her byla tombola. Každé přítom-
né dítě si z krabice vytáhlo lístek s číslem, jemuž byl 
přiřazen sáček s  věcným dárkem. Před závěrem zá-
bavného odpoledne byly vyhlášeny nejlepší masky. 
Hodnotili je a své tipy dávali v průběhu dětské zábavy 
přítomní dospělí. Jak to dopadlo? Na třetím místě byly 
vyhlášeny Motýlí sestry, druhé místo obsadil Mimoň 
a vyhrála Malá beruška.

Odpoledne v  plné zábavě rychle uběhlo, občer-
stvení nechybělo. Děti byly evidentně spokojené 
a s nimi jistě i jejich rodiče. Pořadatelům je odměnou 
dobrý pocit, že vše bylo v pohodě a věnovaný čas byl 
smysluplně využitý.

 Petr Pavel

Dětský karneval  
v Bělé u Pecky
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Schůzi zahájil a  řídil okrskový starosta Michal 
Pavel. Podal zprávu o  činnosti okrskového výboru 
v minulém roce 2023. Výbor se k řešení potřebných 
záležitostí sešel celkem čtyřikrát. Mimo jiné hlavním 
téma jednání bylo zajištění konání Okrskového kola 
soutěže v  Požárním sportu, které zdárně proběh-
lo v  sobotu 13.  května v  Bukovině u  Pecky. Poté na 
počátku podzimu bylo celkové vyhodnocení průbě-
hu soutěže a  projednána příprava konání výročních 
schůzí jednotlivých sborů.

Zástupci sborů následně seznamovali přítomné 
s aktivitou ve svých sborech v uplynulém období loň-
ského roku, co se kde událo, vykonalo, na čem se čle-
nové sboru podíleli.

Vidonice – ve sboru je 49 členů. Především byla vě-
nována pozornost přípravě na okrskovou soutěž, kte-
ré zúčastnilo družstvo mužů (3. místo), družstvo žen 
(2. místo), družstvo mužů v kategorii Veteráni (2. mís-
to). Pro děti byl pořádán Dětský den.

Lhota u  P. – ve sboru je 55 členů. Příprava a  účast 
družstva mužů na okrskové soutěži (6. místo). Ve spo-
lupráci s vidochovským sborem byli 4 mladí hasiči za-
řazeni do jejich soutěžního družstva. Sbor spolupra-
cuje s Mateřskou školou v Pecce, např. při podzimní 
akci Ukládání broučků na zimu, zabezpečuje Čaroděj-
nice, umožňuje spoluobčanům scházet se ve spolko-
vé místnosti požární zbrojnice k pravidelnějšímu po-
sezení s občerstvením.

Kal – ve sboru je 50 členů. V okrskové soutěži byla dvě 
družstva mužů (7. a 9. místo), družstvo žen (3. místo) 
a družstvo mužů v kategorii Veteráni (3. místo). V kul-
turním domě se konal Hasičský ples, Maškarní karneval 
pro děti, Pouťová zábava na návsi. Proběhlo letní sta-
nování dětí na návsi, od středy do neděle s pestrým zá-
bavným programem a před Vánoci přišel Mikuláš s an-
dělem a  čerty. Úspěch měla další beseda o  cyklistice 
– Cyklovandrování pana Janečka z Třebihoště.

V kulturním domě byly provedeny stavební úpravy 
sociálního zařízení. 

Pozitivem je, že se kalským hasičům daří zapojovat 
do svých aktivit i místní chalupáře.

Bělá u P. – sbor má 37 členů. Okrskové soutěže se zú-
častnilo družstvo mužů (5. místo). V minulém roce byla 
v kulturním domě taneční zábava, již tradičně Dětský 
karneval, Mikulášská nadílka dětem a v srpnu na hřišti 
Dětský den. 

Hasiči provedli zednické práce po výměně oken na 
kulturním domě.

Bukovina u P. – ve sboru je 24 členů. Okrskové soutěže 
se zúčastnila dvě družstva mužů, a to v kategorii Muži 
(2. místo) a v kategorii Veteráni (1. místo). V kulturním 
domě byla taneční zábava Vesnická tancovačka, pro 
děti třídenní akce Dětský den a pro děti ještě zábavná, 
strašidelná stezka odvahy Bukovská světýlka.

Staňkov – sbor má 22 členů. V okrskové soutěži bylo 
družstvo mužů (4. místo).

V  loňském roce svépomocí prováděli rekonstrukci 
hasičské zbrojnice a úpravy jejiho okolí, stavební údrž-
bové práce na bazénu. Před Vánocemi hasiči pořádali 
Rozsvěcení vánočního stromku na návsi se zajištěným 
občerstvením pro zúčastněné. Umožňují spoluobča-
nům scházet se v obecním domě k posezení s občer-
stvením.

 Vidochov – ve sboru je registrováno 110 členů (včetně 
dětí). Okrskové soutěže se zúčastnilo družstvo mužů 
(8. místo), družstvo žen (1. místo) a předškolní děti skli-
dily obdiv, jak bravurně zvládly požární útok, poradily si 
i se zamotanými hadicemi.

Proběhla příprava dětského družstva a účast v sou-
těži Plamen, ve vsi proběhla Soutěž o pohár starosty. 
Hojná byla účast na Hasičském plesu, konal se i Maš-
karní. O  prázdninách proběhl na hřišti Dětský den 
a  Hudební odpoledne, hrály tam tři kapely. Před Vá-
nocemi bylo rozsvěcení vánočního stromku, zajištěno 
bylo jako obvykle chození Mikuláše s andělem a čertem 
po vsi do rodin na pozvání. Hasiči mají podporu v obec-
ním úřadu.

V klubovně umožňují scházet se místnímu aktivní-
mu rybářskému kroužku.

Pecka – ve sboru je 70 členů. Jednotka je zařazena do 
výjezdové skupiny JPO3. V  loňském roce bylo 13  vý-

Okrskový výbor hasičů zasedal

V neděli 11. února 2024 se na sále kulturního domu v Bělé u Pecky konala Výroční schůze výboru 15. okrsku sboru 
dobrovolných hasičů. Na výročním jednání výboru Peckovského okrsku se sešli členové výboru a delegáti zvolení 
na předchozích výročních schůzích jednotlivých hasičských sborů. V okrsku je zapojeno osm jednotlivých SDH. 
Řazeno abecedně: Bělá u Pecky, Bukovina u Pecky, Kal, Lhota u Pecky, Pecka, Staňkov, Vidochov a Vidonice.

hasičihasiči
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jezdů, mj. zdravotní záchran-
né zásahy, uklízení stromů 
spadlých na silnici, vytahování 
fekálního vozu spadlého do 
příkopu. Účast na taktickém 
cvičení v Nové Pace, kde pro-
běhla simulace požáru kláš-
tera, doprava hasební vody, 
vyprošťování figurantů ze za-
kouřených prostorů.

Do okrskové soutěže se zapojila dvě družstva mužů, 
v kategorii Muži (1. místo), v kategorii Veteráni (4. mís-
to). Družstvo mužů postoupilo a zúčastnilo se Okres-
ního kola soutěže v  požárním sportu (2.  místo). Toto 
umístění bylo postupem do Krajského kola. Tam do-
sáhli velkého úspěchu, umístění na 2. místě.

Byl pořádán Hasičský ples, spoluúčast na organizaci 
Dětského dne v Kempu na koupališti. Zajištění komen-
tovaných ukázek první pomoci u dopravní nehody a jak 
si počínat při požáru v kuchyni, když hoří olej na pánvi.

Ve spolupráci s Úřadem městyse Pecka hasiči zajiš-
ťovali občerstvení při akci Rozsvěcení vánočního stro-
mu na náměstí v Pecce. Pořádali Mikulášskou nadílku 
dětem na sálu a zajistili návštěvu Mikuláše s andělem 
a čertem na pozvání v rodinách.

 Přednášející se v podstatě shodli v tom, že ve sbo-
rech je poměrně dost členů, ale těch, kteří se plně za-
pojují do aktivit sboru, je málo, a tak organizace a rea-
lizace akcí závisí jen na několika lidech zapálených pro 
věc, kteří nechtějí, aby sbor byl nečinný. Je to škoda, 
hasiči v  práci pro potřeby veřejného života ve svém 

působišti mají svou více jak 
stoletou tradici, bylo a je na ně 
spolehnutí.

 Okrskový starosta podě-
koval všem sborům za jejich 
činnost pro veřejnost, spo-
lupráci s  obecními úřady, tak 
i za práci, péči a čas věnovaný 
údržbě svěřené požární tech-
niky, výzbroji a výstroji. Ocenil 

a poděkoval SDH Vidochov za trvalou a záslužnou práci 
s dětmi, jejich výchovu vztahu k hasičině.

 V sobotu 18. května se bude konat okrskové kolo 
soutěže v požárním sportu ve Lhotě u Pecky. Orga-
nizaci si na starost vzal SDH Lhota u Pecky. Mají dvě 
varianty místa, kde se soutěž bude moci konat. Za pří-
znivého počasí, tzn. zem nebude nijak rozmočená, pro 
požární techniku přístupná, bude na louce nad Lhotou. 
Jako to bylo posledně. V případě, že počasí bude nad-
míru deštivé, zem rozmočená, bude se soutěž konat 
v Pecce u koupaliště na louce pod chatami.

Projednávalo se se technické zajištění a zabezpeče-
ní soutěže, jejího zázemí a jejího průběhu. 

 Místostarosta Městyse Pecka poděkoval všem sbo-
rům za jejich činnost, za dobrou spolupráci s obecním 
úřadem, za práci pro veřejnost. Bukovinskému SDH za 
dobře zvládnutou okrskovou soutěž. 

Pohovořil o plánovaných akcích v letošním roce.
 V letošním roce se okrskový výbor bude opět plně 

věnovat zajištění Okrskové soutěže v požárním sportu 
a podpoře aktivit jednotlivých sborů.

Petr Pavel 

KLUB PŘÁTEL MARIÁŠE PECKA

Mariášový turnaj o pamětní list Kryštofa Haranta,  
pána na Pecce (1564–1621) a zápis na jeho pamětní plaketu

POZVÁNKA
V sobotu 1. června 2024 jste ZADÁNI

vzhledem ke skutečnosti, že jste zváni na VII. ročník mariášového turnaje 
o pamětní list Kryštofa Haranta včetně slavnostního zápisu na jeho pamětní 

plaketu, který začíná v 10:00 hod. (prezentace od 9:00 hod.) přímo v rezidenci 
panovníka na hradě Pecka. Pozor – turnaj je limitován 60 hráči! Hraje se 

trojkový volený mariáš za své. Za vklad 300 Kč dostanete hlavní jídlo, dále 
špekáček na opečení u krbu a hodnotnou cenu včetně legrace.

Jmenovité, zodpovědné, osobní přihlášky na rezervaci  
na tel. 723 464 093 nebo vagner.jaroslav@centrum.cz

Podrobnosti, případné dodatky na www.mariasoveturnaje.unas.cz

Organizované parkování u příjezdové komunikace ke hradu,  
směr Dvůr Králové nad Labem

hasičihasiči
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Pohled do dějin vzniku Klubu českých turistů (KČT) 
a jak se na to navazovalo v Pecce, co se zde za tu dobu 
až dodnes událo. 

Klub českých turistů byl založen v roce 1888 sku-
pinou vlastenců kolem Vojty Náprstka, měl 222 členů. 
Stal se spolkem aktivních turistů a příznivců turisti-
ky. Byly zřizovány venkovské odbory, mj. v roce 1892 
v Jičíně a Turnově. Účelem a hlavními činnostmi KČT 
bylo a  je vytvářet všestranný turistický a  sportovní 
program, vytvářet materiální a organizační podmínky, 
bezpečný a volný pohyb v přírodě, značení a údržbu 
sítě turistických značených tras, pořádat turistické 
akce pro veřejnost, propagovat turistiku, poznávací, 
sportovní činnost a zdravý styl života. 

Od roku 1896 byly masově zřizovány turistické 
noclehárny. V  roce 1897 byla evidována noclehárna 
i v hostinci U radnice v Pecce. V seznamu nocleháren 
z let 1946-1948 je uvedena Pecka – hostinec u Víchů.

Velký rozmach KČT nastal po vzniku Českosloven-
ské republiky. Poté pod zkratkou KČST. Vzrůstal počet 
odborů, např. v roce 1914 jich bylo 53 a v roce 1933 už 
350. Odbor Pecka, který byl zařazen do Podkrkonoš-
ské župy založené dne 29. 8.  1929 ve Dvoře Králové, 
měl v roce 1925 33 členů, v roce 1930 50 členů, v roce 
1937 21 členů. Do roku 1930 byl jeho předsedou Fran-
tišek Poslt, jednatelem Josef Číp. Na schůzi 14. 1. 1930 
byl novým předsedou zvolen Arnold Wolf (vrchní lesní 
správce), místopředsedou V. Krčmařík (ředitel továr-
ny), jednatelem Jan Vágenknecht (učitel), pokladníkem 
Jan Tichý (drogista).

Výtah z aktivit odboru
V  roce 1927 byl na hradě upraven byt pro hlída-

če o  třech místnostech, muzeum a  noclehárna pro 
mládež. Byla upravena a vyznačena cesta do Stupné. 
V roce 1929 odbor vybudoval Bitnerovu stezku. Odbor 
pokračoval na úpravách hradu, v přízemních místnos-
tech vzniklo Harantovo muzeum, kde byly vystaveny 
archeologické sbírky. Téhož roku byla pojmenována 
nedaleká Krkonošská vyhlídka (532 m n. m.) jménem 
peckovského rodáka JUDr. Jindřicha Štemberky (za-
sloužilého turisty Orlických hor) na „Štemberkovu 
Krkonošskou vyhlídku“. Odborem byla vybudována 

mohyla z araukaritů (tzv. zkamenělého dřeva) na místě 
hromadného pohřebiště vojáků zemřelých za sedmi-
leté války roku 1758 pod domem č. p. 112. Obrozenec-
kému učiteli Antonínu Linkovi (učiteli Karla Havlíčka 
Borovského) byla vyrobena pamětní deska a umístěna 
na jeho rodném domku č. p. 181. Veřejné odhalení obou 
těchto památníků, organizované turisty, proběhlo dne 
26. května 1929 slavnostním průvodem Peckou k des-
ce a pomníku. 

V  květnu roku 1930 začal odbor vydávat časopis 
„Turistický obzor v Podkrkonoší“. Odbor vydal brožu-
ru „Hrad Pecka – městečko Pecka“. Dne 1. června 1930 
odbor ve spolupráci s  turistickým odborem v  Rych-
nově nad Kněžnou slavnostně odhalil pamětní desku 
JUDr. Jindřichu Štemberkovi, propagátoru turistiky 
a spisovateli, na jeho rodném domě č. p. 136.

V následných letech se odbor též podílel na znače-
ní turistických cest v okolí. Jako značkaři tehdy pra-
covali bratři Karel a Jan Reimontovi. Činnost odboru 
v  roce 1939 dočasně zanikla a  obnovena byla v  roce 
1945. Členská základna se rozrostla a rozšířila se klu-
bová činnost. V  únoru 1947 se v  republice rozhodlo 
o  sjednocení celé tělovýchovy. Zásadní organizační 
změnou bylo začlenění KČST do Sokola. Tato změna 
způsobila dočasné ochabnutí spolkové činnosti i po-
stavení turistiky v nové tělovýchovné organizaci. Čin-
nost turistického oddílu v Pecce se zaměřila na prová-
dění klasických vycházek a výletů, organizaci zájezdů, 
zajištění značení turistických cest. 

Pro léta 1954 a  1955 byla turistika zařazena mezi 
čtyři preferovaná odvětví tělesné výchovy. K  novým 
formám činnosti přibyla organizace turistických sra-
zů. Ty byly okresní, krajské a  celostátní. Ve dnech 
15. až 17. 8. 1958 se krajský sraz konal v Pecce s účastí 
150 osob.

V roce 1957 začal první ročník akce „100 jarních ki-
lometrů“, která se každoročním opakováním stala tra-
dicí. Vedoucím odboru v Pecce v  letech 1971 až 1978 
byl Josef Zahradník (ředitel ZDŠ), který se podílel i na 
práci okresního výboru KČT.

V roce 1981 se KČT odbor Pecka stal součástí Tě-
lovýchovné jednoty Jiskra Pecka. Vedoucím od roku 
1979 byl Oldřich Kocourek. Členové odboru se kaž-

Nepřehlédnutelné výročí 
peckovských turistů

Klub českých turistů odbor Pecka si připomíná své významné výročí. Letos tomu je 100 let, které uplynou od 
jeho založení zde v Pecce. Vznik odboru je datován dnem 12. října 1924. V obecní kronice městečka Pecka je roku 
1924 uveden tento zápis: K větší propagaci městečka ve veřejnosti založen byl v místě odbor Klubu českých turistů, 
aby šířil známost krás naší krajiny a upozorňoval přátele památek na zříceninu hradu Kryštofa Haranta. Členské 
příspěvky byly vybírány od roku 1925, odkdy se také datuje zahájení oficiální činnosti.

turisititurisiti
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doročně účastnili řady pochodů, vycházek do pří-
rody a zájezdů. Někteří členové klubu se pravidelně 
scházeli v  pěveckém kroužku Turistická písnička. 
Scházeli se také na chatě umístěné se souhlasem 
majitele pozemku pana Wolfa v  lese nad rybníkem 
Krakůvka. Tuto chatu, kterou původně zřídili a uží-
vali členové Sokola v  Pecce, převzali turisté do své 
správy, postupně ji během let upravovali a rozšiřovali 
dle svých potřeb a  dosud stále udržují a  plně vyu-
žívají. Chata a  okolní prostor byly a  jsou využívány 
i  pro letní dětské tábory. Odbor počal organizovat 
dva pochody ročně. Prvním v roce byl Květnový po-
chod, který se konal vždy ve svátek na Den osvo-
bození, tehdy 9. května, a chodilo se k památníkům 
obětí fašizmu v okolí Pecky. Tento pochod se pořádá 
dosud, a to na svátek Dne vítězství 8. května a vede 
až na horu Zvičinu a  zpět. Druhý pochod byl pod-
zimní, oficiální název Po návrších kolem Pecky získal 
až v roce 1986, ale jeho první ročník se uskutečnil už 
v roce 1977. V osmdesátých letech při odboru působil 
turistický oddíl mládeže (TOM) Tuláci a zaznamenal 
řadu úspěchů. V roce 1986 se mladší i starší žákyně 
staly okresními přebornicemi. Tříčlenná peckovská 
hlídka starších žákyň ve složení Irena Pačesná, Šár-
ka Pecháňová a Lenka Kociánová uspěly i v krajském 
turisticko-branném závodě a postoupily na český re-
publikový přebor, kde získaly druhé místo. Na česko-
slovenském celorepublikovém přeboru pak obsadily 
vynikající třetí místo. Vedoucí mladých turistů v  té 
době byla Táňa Murdychová. 

V roce 1981 byla založena klubová kronika. Začala 
ji vést Milada Hetfleischová, dále činnost klubu za-
znamenávaly pí Pavlíčková, Podzimková, p. Kocourek. 
V letech 1996 až 2003 záznamy prováděla Vlasta Bu-
charová. Na jaře roku 2008 tuto aktivitu převzal Ja-
roslav Stárek, krátce na to v  letech 2016 a 2017 čin-
nost zaznamenávala Marie Pavlová (z Bělé) a od ledna 
2018 se zápisům všech uskutečněných výšlapů, výletů, 
zájezdů a dalších aktivit místních turistů věnuje Jana 
Kopecká.

Důležitou a  nezbytnou činností, kterou KČT ne-
přetržitě zajišťuje, je značení a vytyčování turistických 
tras, údržba, obnova a  doplňování značek. Značkaři 
jsou pro tuto práci řádně vyškolováni. Je to poctivá, 
skromná práce v přírodě vyžadující trpělivost, preciz-
nost a především čas. Revír Pecky a jejího okolí, to je 
aspoň osm tras vedených všemi směry a různých dé-
lek. Nejkratší je místní značení v městečku z náměstí 
na hrad a tou nejdelší je trasa na Zvičinu. Dlouholetý-
mi značkaři byli Miroslav Brzák a Jaroslav Stárek, kte-
rému po určitý čas pomáhal i Lubomír Bark. Před nimi 
se této aktivitě věnovali učitelé Josef Zahradník a Ka-
rel Machek. V současnosti se značkařské práce ujala 
Irena Jirková spolu s Vlastou Drábkovou.

Několik dalších pohledů do kroniky peckovských 
turistů.

Rok 1980 - uskutečněno bylo 16 společných vy-
cházek do okolí Pecky, účast na 5 zájezdech, 2 orga-
nizované pochody, účast na 5 pochodech pořádaných 
jinými turistickými odbory.

Na chatu byl zaveden vodovod, položeno bylo 
nové linoleum ve třech místnostech, dokončeno bylo 
pobití venkovních stěn dřevěnými půlkulánky. Od-
pracovalo se celkem 696 brigádnických hodin, z toho 
na chatě 376. 

K 1. lednu 1981 měl odbor 60 členů a 22 členů turi-
stického odboru mládeže.

Rok 1987 – společných vycházek bylo 11, Květnový 
pochod s účastí 152 osob, pochod Po návrších kolem 
Pecky, účast 156 osob. Vlastní zájezdy: třídenní zá-
jezd do jižních Čech (42  účast.), zájezd do Krkonoš 
(29 dosp. a 18 dětí). U příležitosti Roku české turistiky 
byl Výstup na Říp (15 dosp. a 20 dětí) ve spoluúčasti 
s  Novou Pakou. Účast na akcích jiných turistických 
odborů byla 4x a též na 9 jiných kulturních akcích.

Tajný výlet do Bílé Třemešné, zúčastnilo se 
11 osob. Setkání na chatě: MDŽ, táborák, vánoční vy-
cházka a brigády.

Rok 1998 – Celostátní 100. výročí založení KČT. 
Konalo se 7 společných vycházek, pokračovaly čtvr-
teční schůzky na společném zpívání v  klubovně 
obecního úřadu. Proběhl 22.  ročník Květnového po-
chodu s účastí 107 osob, 20. ročník pochodu Po návr-
ších kolem Pecky s účastí 51 osob. Třídenní zájezd na 
Šumavu (43 účast.), zájezdy do Polska: Kudowa Zdro-
ja (40 účast.), do Kladska (18 účastníků z Pecky). Au-
tobusové zájezdy se konaly s cestovní kanceláří Ho-
ška Tour v Lázních Bělohradě a dosud tato úspěšná 
spolupráce pokračuje. 3x posezení na chatě. Brigády 
na chatě: nátěry, nové lavice a oprava přístřešku na 
venkovní jídelně, nové lino v chatě.

V roce 2011 došlo ke zrušení členství KČT odboru 
Pecka v TJ Jiskra Pecka a odbor pokračuje nadále ve 
své činnosti sólově

Rok 2012 – Tradiční posezení na chatě, Velikonoč-
ní posezení, pálení čarodějnic. 36. ročník Květnového 
pochodu, pochod Po návrších kolem Pecky. Úprava 
okolí chaty, oprava jídelny a záchodů. Jednodenní zá-
jezd do polského Janovického Rudohoří.

Rok 2015 – 2 setkání na chatě, 4 výborové schů-
ze. Jednodenní zájezd s  cestovní kanceláří Hoška 
Tour nazvaný Kouzlo Saského Švýcarska. Zpívánky 
se konaly ve společenské místnosti Domu s  pečo-
vatelskou službou. Na chatě proběhl dětský tábor 
YMCA Braník.

30. září Ladislav Stuchlík, který v čele KČT odbor 
Pecka působil od roku 1991, předal funkci předsedy 
Lubomíru Barkovi.
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 Jaká že je současnost? V Klubu českých turistů od-
bor Pecka je registrováno celkem 32 členů.

10. června 2021 byla předsedkyní klubu zvolena 
Irena Jirková. V  posledních letech se změnilo oko-
lí turistické chaty, neboť v důsledku vlivu přírodních 
živlů musely být vykáceny blízké stromy. Byla zbu-
dována nová venkovní jídelna (tu předchozí pobořily 
vyvrácené stromy) tentokrát přisazená přímo k chatě 
a vybavená stoly a lavicemi v přírodním provedení. Je 
zároveň plně využívána k  příjemnému, chráněnému 
venkovnímu posezení. Byla pořízena nová záchodová 
budka, vyměněna celá podlaha včetně nosných trámů 
(původní byly již značně ztrouchnivělé) venkovního 
ochozu chaty, obnoveno její vnitřní vybavení a prove-
deny nátěry střech chaty a vedle stojící kolny. O let-
ních prázdninách využívají chatu dětské tábory. 

V průběhu roku se chodí na společné pochody do 
okolí Pecky i do vzdálenějších míst dle ročního plánu, 
a i náhodně dle vzájemné dohody či účastí se podpo-
ří akce pořádané jinými turistickými odbory. Společ-
ných výšlapů se může zúčastnit každý, kdo se chce 
projít v kolektivu.

Členové klubu se též průběžně starají o  úklid 
a údržbu prostranství na vrcholu Krkonošské vyhlíd-
ky a o výměnu popsané vrcholové knihy umístěné na 
vyhlídkové plošině. 

Není žádným tajemstvím, že v  průběhu času re-
gistrovaných členů ubývá, a proto turisté rádi mezi 
sebou uvítají nové příznivce turistiky.

O  činnosti turistického odboru Pecka se dozví-
te nejvíce osobní účastí na společných vycházkách, 
při společných posezeních na turistické chatě, 
které se konají pravidelně každé sudé pondělí od 
13 hodin a kam se může přijít pobavit kdokoliv. Ak-
tivita klubu je také inzerována v  Informacích Úřa-
du městyse Pecka, na jeho webových stránkách, 
ve vývěsní skříňce KČT na náměstí v  Pecce a  na 
www.kctpecka.webnode.cz. 

 
Použité prameny: 100 let turistiky na území okresu 
Jičín. Kroniky KČT odbor Pecka, Novinový článek Mi-
roslava Procházky „Údržbáře“ značek v české krajině 
hluboce obdivuji.

Sestavil Petr Pavel

100. výročí (1924-2024) činnosti KČT odboru Pecka

Pozvání na celostátní 

Květnový pochod
z městečka Pecka na horu Zvičinu

45. ročník
Koná se ve středu 8. května 2024

Propozice pochodu jsou na www.mestys-pecka.cz kultura a sport,  
spolky a sdružení, KČT nebo na www.kctpecka.webnode.cz.

Prezence účastníků je v přízemí Úřadu městyse Pecka od 7:00 do 10:00 hod.

Jednotné startovné pro všechny účastníky od 6 let věku – 30 Kč.

Trasy: A = 8 km, B = 15 km, C = 30 km.

Start a cíl na náměstí Kryštofa Haranta v Pecce.

Autobus pro účastníky, kteří nepůjdou na Zvičinu pěšky nebo přistoupí na trase, 
vyjíždí v 10:30 hodin z náměstí Kryštofa Haranta v Pecce. Odjezd autobusu ze Zvičiny 

je plánován v 13:30 hodin. Pro účastníky pochodu je autobus zdarma.
 

K účasti srdečně zve pořadatel KČT odbor Pecka.
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Plánované pochody a výlety KČT  
odbor Pecka

Schůzky na turistické chatě v Pecce jsou každé sudé 
pondělí odpoledne.

Všech výletů, pochodů KČT odbor Pecka a setkání 
na turistické chatě v Pecce se může zúčastnit kdokoliv, 
kdo má zájem projít se a pobýt v kolektivu a v přírodě.

ČTZ - červená tur. značka
MTZ - modrá tur. značka
ZTZ - zelená tur. značka
ŽTZ - žlutá tur. značka

Kromě Květnového pochodu ve středu 8. května se konají tyto plánované pochody KČT: 

Datum Plánovaná trasa

Pátek 5. dubna Pěšky v 8.30 hod. z Pecky - u továrny lesem na Horní Javoří, Arnoštov, Paseky, 
k mlýnu v Dolním Javoří a po MTZ na Kulatý vrch a do Horní Nové Vsi. Oběd 
v restauraci Pod Hůrou. Odjezd autobusem do Pecky ve 14.42 hod. 
Délka trasy 8 km.

Pátek 7. června Autobusem v 8.43 hod. z náměstí v Pecce do Staré Paky, odtud po ZTZ na Skalku pod 
Kumburkem, dále po ČTZ na Kumburk a do Syřenova. Oběd v restauraci Na Klepandě. 
Odtud přes vesnici na železniční zastávku Syřenov. Odjezd do Staré Paky v 15.19 hod. 
nebo 16.19 hod. (příjezd v 16.16 hod. nebo 17.16 hod.)
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V krosech, závodech do vrchu, extrémních bězích, 
půlmaratónech i  v  závodech v  orientačním běhu 
se během roku objevila desítka běžců, kteří repre-
zentovali oddíly OK Reco Sport Pecka a  TJ Harant 
Pecka. Na velice kvalitní výsledky dosáhl Ladislav 
Erbert, který se výrazně prosadil již v loňské sezó-
ně. Startoval především v  náročných závodech do 
vrchu a  dokázal se prosadit i  v  celkovém seriálu, 
kde obsadil patnácté místo a vynikající čtvrté v ka-
tegorii Muži B. Mezi nejlepší umístění patří druhé 
místo v závodě Přes Desenské kopce, výborná tře-
tí místa zaznamenal v  tradičním závodě Jilemni-
ce – Žalý, Malé ceně Špindlerova Mlýna a  na trati 
Šachty – Štěpánka u  Vysokého nad Jizerou, čtvrté 
místo v běhu k mohyle Hanče a Vr-
baty a pátá místa v bězích 2hrady 
a v běhu na Smrk (nejvyšší horu Ji-
zerských hor). Úspěšný byl i v zá-
vodech v orientačním běhu, kde se 
rovněž prosadil na stupně vítězů. 
Stříbrnou příčku získal na nedáv-
ném čertovském wintertrailu. Ví-
tězství pak vybojoval ve fyzicky 
náročném závodě GR  8 v  Harra-
chově.

Další přední umístění zazname-
nali Veronika Zahradníková a Ond-
řej Sakač. Jejich snaha byla koruno-
vána například v  závodě Gladiator 
Race v  Pardubicích, kde Veronika 
získala zlatou medaili nebo ve stej-
ném závodě v Českém ráji, kde byla 
Veronika sedmá a  Ondřej Sakač 
v početné konkurenci dvaadvacátý. 
Dařilo se jim v Hradeckém kolobě-
hu, kde ve dvojici získali celkové 
skvělé páté místo, když skončili ne-
celé tři minuty za packým matado-
rem Rudou Coganem. A oba byli na 
bedně i  při domácím Pecka krosu. 
Veronika a  Petr Zahradníkovi vy-
bojovali třetí místo při cyklistic-
kém orientačním Blouděním Pod-
krkonoším. Samostatnou kapitolou 

je  všestranný běžec Pavel Holeš, který se zúčast-
nil nejstaršího závodu v  Evropě Běchovice – Praha 
(127. ročník), velmi dobře si vedl rovněž na podzimní 
Velké kunratické, kterou běžel již po třiatřicáté. A vý-
borné výsledky vybojoval v  seriálu Gladiator Race, 
když byl v Pardubicích třetí a vyhrál závod v Českém 
ráji a na Taxisu v Pardubicích. 

Pavel Vydra s Ivou Kábrtovou startovali ve více jak 
šedesáti závodech v orientačním běhu, včetně vete-
ránského Mistrovství světa, které se konalo v  roce 

2023 na Slovensku s centrem v Ko-
šicích. Iva Kábrtová se probojovala 
ve všech disciplínách do finále A. 
V žebříčkových a vícedenních závo-
dech pak několikrát obsadili místa 
na stupních vítězů, Pavel pak skon-
čil ve své kategorii v  seriálu Czech 
O-Tour celkově na třetím místě. Iva 
pak obsadila v celkovém pořadí ce-
lostátního žebříčku B ve své katego-
rii druhé místo necelých deset bodů 
za vítězkou.

Zmiňovaní běžci také každou 
první sobotu vybíhají z Pecky (Kalu) 
na vrchol Zvičiny a  zpět. Tady se 
k  nim přidává i  nestor běhů Jo-
sef Berger, David Mindl a  na kole 
nebo na běžkách je doprovází Petr 
Zahradník. A  právě v  restauraci na 
Zvičině hodnotili počátkem prosin-
ce letošní sportovní sezónu s  vy-
hlídkou na tu další v roce 2024. Par-
ta běžců se spolu s dalšími ochot-
níky podílí rovněž na organizování 
Pecka krosu a Silvestrovského běhu 
Kryštofa Haranta a  řadě dalších 
kulturních a společenských akcí na 
Pecce. 

 Pavel Vydra
Foto: archiv oddílu

Peckovští běžci 
zaznamenali v roce 2023 
řadu kvalitních výsledků

sportsport
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V sobotu 3. února 2024 to na Pecce opět žilo, neboť 
se v našem kempu konala tradiční zabijačka a zá-
vody lyžníků!

Hned po otevření kempu se před naší malou pro-
dejnou začali hromadit lidé čekající na své oblíbené 
pochoutky. A  že jich bylo – tlačenky, prejt a  přes 
tisíc jitrnic a  jelítek. Netrvalo to dlouho a veškeré 
zásoby byly vyprodané. Kdo nestihl nakoupit, mohl 
si alespoň poslechnout to nejlepší z  country od 
naší kapely Náhoda.

Závody, tedy pomyslný vrchol celého dne, zača-
ly přesně ve 14 hodin. Ačkoli bylo celý únor nad nu-
lou a po sněhu ani stopy, pro naše organizátory to 
nebyl žádný problém. Pro sníh jsme dojeli na neda-
lekou Zvičinu a v areálu tak udělali krásnou stopu. 
Na start závodu se postupně postavili děti, ženy 
a nakonec muži. Tato kategorie byla mezinárodní, 
jelikož nás poctili návštěvou dva závodníci od sou-

sedů z Polska! Závod sice nebyl z nejdelších, každý 
si ale i tak odnesl krásnou cenu – děti omalovánky 
a sladkosti, dospěláci pak dárkové balení piv.

Chceme moc poděkovat všem návštěvníkům 
a  závodníkům, kteří tuto událost oslavili s  námi. 
Vaše energie a účast dělaly z této akce nezapome-
nutelný zážitek! 

Nemůžete se dočkat další akce? Nebojte, 
22. dubna 2024 pořádáme Den Země (aneb Pojďme 
společně uklidit okolí Pecky) a  budeme rádi, po-
kud přijmete naše pozvání a zúčastníte se společně 
s námi. Sraz u recepce je naplánován na 8. hodinu, 
kde se rozdělíme do skupin a  vydáme se uklízet. 
Po návratu, který budeme směřovat na 13:00, si 
společně opečeme buřty a  dáme si něco dobrého 
k pití.

Těšíme se na vás!
Jiří Šacler, Kemp Pecka

První akce v kempu

V tajence je ukryt název detektivního románu se svérázným vyšetřovatelem - knihkupcem a bývalým poli-
cejním kapitánem Matějem, pomáhajícím po nocích lidem v obtížných životních situacích.
Správné znění tajenky Listů Peckovska 4/2023 je: Gazely.

Vodorovně: A. Symbol lásky; šlépěj; B. Umělí lidé; kód letiště Kampala; C. Domácky Adina; solmizační slabika; anglicky "bezvadný";  
D. 1. část tajenky; název hlásky R; 2. část tajenky; E. Plovoucí led; chem. značka zlata; zmař; F. Název hlásky N; román Dana Browna;  
G. Ryk; zkratka čočky; kterak
Svisle: 1. Asiat; dřevnatá rostlina; 2. Anglicky "moderní"; třetí nota hudební abecedy; 3. Ruská řeka; arménské město; římskými 
číslicemi 4; 4. Svitek; spojka; 5. Herecká hvězda; létající talíř; 6. Zájmeno; Centrum duševního zdraví (zkratka); jezero v Rusku;  
7. Dravá ryba; označení vlaků Regiojet; 8. Rampa; 9. Dánské město; český zpěvák
Pomůcka: Aale; Aza; cool; El; IOL; KLA; Ob

Literární křížovka

Výsledky zasílejte mailem na: knihovna.pecka@seznam.cz. První správná odpověď bude odměněna knihou.

1 2 3 4 5 6 7 8 9

A

B

C

D

E

F

G



Listy Peckovska / březen – květen 202428

Další číslo Listů Peckovska vyjde v červnu 2024.
Příspěvky můžete průběžně vhazovat do novinové schránky úřadu městyse.

Uvítáme jakékoliv návrhy, podněty a připomínky.
Uzávěrka příštího čísla bude 1. června 2024.

Redakce si vyhrazuje právo upravovat a zkracovat zaslané příspěvky.
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Oslavili svá životní jubilea
V 1. čtvrtletí letošního roku oslavili svá 
životní jubilea tito naši spoluobčané:

Navždy nás opustili:
Reimontová Eva z Pecky 

Erbrtová Helena z Kalu

Müllerová Milada z Pecky 

Štěrba Josef z Vidonic

Věnujme jim tichou vzpomínku..

Karlíková Bohuslava z Pecky – 87 let

Zeleňáková Marie z Pecky – 80 let

Šepsová Marie z Pecky – 89 let

Václavíková Marie z Pecky – 80 let

Urbanová Věra z Pecky – 80 let 

Roubal Miloslav z Pecky – 89 let

Holub Josef z Pecky – 80 let

Trybenekr František z Pecky – 92 let

Trybenekr Josef z Bukoviny u Pecky – 87 let

Bajerová Marie ze Lhoty u Pecky – 85 let

Všem jubilantům přejeme do dalších let pevné 
zdraví, hodně spokojenosti a osobní pohody.
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